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ZAPISNIK 
 
sa  24. sjednice  Skupštine  Istarske  županije, održane 17. rujna 2015. godine  (četvrtak),  u 
dvorani ISTRA Spomen doma u Pazinu 
 

Sjednicu je u 10,05 sati otvorila TAMARA BRUSSICH, zamjenica predsjednika 
Skupštine Istarske županije (IDS-HNS-ZELENA STRANKA), koja je sjednici i predsjedavala. 
 Pozdravlja vijećnice i  vijećnike, Župana Istarske županije sa suradnicima, cijenjene  
goste,  te medije. 
 Naglašava da je prema prikupljenim evidencijskim  listićima sjednici  prisutno 36 
vijećnika, pa Skupština ima potreban kvorum za  održavanje  sjednice i donošenje 
pravovaljanih  akata.     

Izostanak  sa   sjednice  su  ispričali : Valter Drandić, Furio Radin, Zdenko Pliško i 
Ivica Butorac. 

.  
PRISUTNI – ODSUTNI: 
 

R.
br 

 VIJEĆNIK 
LISTA PRIMJEDBE 

1. Davor  Komar 
IDS-HNS-Zeleni  

2. Furio Radin 
IDS-HNS-Zeleni Odsutan (O) 

3. Elvira Krizmanić Marjanović 
IDS-HNS-Zeleni  

4. Valter Drandić 
IDS-HNS-Zeleni Odsutan (O) 

5. Petra Stojaković 
IDS-HNS-Zeleni  

6. Sandra Ćakić Kuhar 
IDS-HNS-Zeleni  

7. Tedi Chiavalon 
IDS-HNS-Zeleni  

8.  Vili Rosanda 
IDS-HNS-Zeleni  

9. Nevija Poropat 
IDS-HNS-Zeleni  

10. Dragan Filipović 
IDS-HNS-Zeleni  

11. Josip Anton Rupnik 
IDS-HNS-Zeleni  

12. Osman Dželil 
IDS-HNS-Zeleni  

13. Vesna Šćira Knapić 
IDS-HNS-Zeleni  

14.  Vladimir Buršić 
IDS-HNS-Zeleni  

15. Zdenko Pliško 
IDS-HNS-Zeleni Odsutan (O) 
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16. Slavica Popadić 
IDS-HNS-Zeleni  

17. Boris Rogić 
IDS-HNS-Zeleni  

18. Tamara Brussich 
IDS-HNS-Zeleni  

19. Lirim Ramadani 
IDS-HNS-Zeleni  

20.  Eleonora Kotiga Vaš 
IDS-HNS-Zeleni  

21. Petra Kancijanić 
IDS-HNS-Zeleni  

22. Danica Miletić 
IDS-HNS-Zeleni  

23. Lino Kuharić 
IDS-HNS-Zeleni  

24. Stjepan Mraković 
IDS-HNS-Zeleni  

25. Damir Kajin 
ID 

 

26. Danijel Mohorović 
SDP-SDSS-SDA Hr  

27. Tanja Vrbat 
SDP-SDSS-SDA Hr Odsutna  

28. Silvano Hrelja 
HSLS - HSU 
  

 

29. Branko Ružić 
ID  

30. Mladen Premuš 
HSLS - HSU 
  

 

31. Mirjana Galo 
SDP-SDSS-SDA Hr  

32. Evelina Biasiol Brkljačić 
HSLS - HSU 
  

 

33. Maja Šarić 
SDP-SDSS-SDA Hr  

34. Kemal Velagić 
SDP-SDSS-SDA Hr  

35. Bojan Skočilić 
SDP-SDSS-SDA Hr  

36. Nikola Dobrila 
ID  

37. Miljenko Koroman 
SDP-SDSS-SDA Hr  

38. Marino Diminić 
HSLS - HSU 
  

 

39. Marino Roce 
HDZ   
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OSTALI PRISUTNI : 
 
Mr. sc VALTER FLEGO, župan Istarske  županije 
GIUSEPPINA RAJKO,  zamjenica  župana  Istarske  županije 
VALERIO DRANDIĆ,  načelnik  Županijske uprave Istarske županije 
VESNA IVANČIĆ, tajnica  Skupštine  Istarske  županije 
MELITA FERENČIĆ,  pomoćnica  tajnice  Skupštine Istarske  županije 
IVAN KLARIĆ, voditelj zapisnika, 
MARIN GRGETA, pročelnik  Upravnog  odjela za decentralizaciju, lokalnu i područnu 
(regionalnu) samoupravu, prostorno uređenje i  gradnju IŽ, 
SLAVICA BENČIĆ,  pročelnica Upravnog odjela za financije i proračun IŽ, 
JOSIP ZIDARIĆ,  pročelnik Upravnog odjela za održivi  razvoj IŽ, 
MILAN ANTOLOVIĆ. Upravni odjela za poljoprivredu , šumarstvo, lovstvo, ribarstvo i 
vodoprivredu IŽ , 
SONJA GROZIĆ ŽIVOLIĆ, pročelnica Upravnog odjela za  zdravstvo i socijalnu  skrb IŽ, 
VLADIMIR TORBICA, pročelnik  Upravnog odjela za kulturu  IŽ 
NADA PRODAN MRAKOVIĆ, pročelnica  Upravnog odjela za turizam IŽ, 
PATRICIA SMOLJAN, pročelnica Upravnog odjela za  obrazovanje, sport i  tehničku kulturu  
Istarske  županije,  
PATRIZIA BOSSICH, pročelnica  Upravnog odjela za međunarodnu suradnju i  europske 
integracije IŽ, 
LJILJANA ŠKIFIĆ, v.d., šef Kabineta Župana  Istarske  županije, 
DAVOR DEBELJUH, mr. sc., pročelnik Službe za  reviziju IŽ, 
LORENA BRGIĆ, mr. sc.,  v.d. pročelnika  Upravnog odjela  za  gospodarstvo  IŽ, 
MARGARETA STIPANČIĆ, pročelnica Službe za javnu nabavu IŽ,   
ROBI ZGRABLIĆ, ravnatelj  Županijske uprave  za   ceste Istarske županije, 
IVAN KUNST, Institut za  turizam Zagreb.                                                              
 

ZAMJENICA PPREDSJEDNIKA Skupštine  Istarske  županije (IDS), TAMARA 
BRUSSICH, naglašava da su vijećnici  dobili prijedlog  dnevnog  reda. Drugih inicijativa za 
izmjenu u dopunu  dnevnog  reda nije  dobila, pa  daje dnevni red na  glasanje, te nakon  
glasanja utvrđuje  da je  Skupština  jednoglasno za  24 sjednicu  Skupštine  Istarske 
županije, utvrdila  slijedeći                  

DNEVNI RED 
 

1. Verifikacija zapisnika sa 23. sjednice Skupštine Istarske županije 

2. Pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije 

40. Ivica Butorac 
HDZ  Odsutan (O) 

41. Željka Hrlić 
HDZ    

42. Tatjana Mrkonjić 
HDZ  Odsutna (O) 

43. Damir Ilić 
Hrvatski laburisti – Stranka rada  

44. Mario Radešić 
Hrvatski laburisti – Stranka rada  

45. Ticijan Peruško 
Naprijed Hrvatska – Progresivni 
savez 
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3. Prijedlog Polugodišnjeg Izvještaja o izvršenju Proračuna Istarske županije za 2015. 

godinu 

4. Izvješće o radu Župana Istarske županije za razdoblje od 1. siječnja do 30. lipnja 

2015. godine 

5. Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Polugodišnjeg izvještaja o izvršenju financijskog 

plana Županijske uprave za ceste Istarske županije za razdoblje 01.01. do 30.06. 

2015. godine 

6. Prijedlog Odluke o prihvaćanju Regionalnog programa uređenja i upravljanja morskim 
plažama u Istarskoj županiji 

7. Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Izvješća o radu i financijskih izvješća Politehnike 
Pula – Visoko tehničko – poslovne škole s pravom javnošću 

8. Prijedlog Odluke o sklapanju Ugovora o osnivanju prava služnosti radi izgradnje i 

održavanja srednjetlačnog plinovoda i električne komunikacijske mreže u zajedničkom 

rovu uz plinovod za naknadne potrebe uvlačenja svjetlosnog kabela u naselju Borik, 

Bolničko naselje i Val Savie u Rovinju 

9. Prijedlog Odluke o kriterijima, mjerilima i načinu financiranja materijalnih i financijskih 

rashoda centara za socijalnu skrb i visini troškova ogrijeva korisnicima zajamčene 

minimalne naknade koji se griju na drva u 2015. godini 

10. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Odluku Školskog odbora Talijanske srednje 

škole Dante Alighieri, Pula – Scuola media superiore italiana Dante Alighieri, Pola 

11. Prijedlog odluke o davanju suglasnosti na Odluku Školskog odbora Tehničke škole 

Pula 

12. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Prijedlog Statuta Osnovne škole 

„Vazmoslav Gržalja“ Buzet 

13. Prijedlog Izmjena Pravilnika o stipendiranju studenata slabijeg imovinskog stanja u 

Istarskoj županiji 

14. Prijedlog  Rješenja o imenovanju sudaca porotnika Županijskog suda u Puli. 

ORDINE DEL GIORNO 
 

1. Verifica del verbale della 23a seduta dell'Assemblea della Regione Istriana 

2. Domande dei consiglieri, proposte e informazioni 

3. Proposta della Relazione semestrale sull'attuazione del Bilancio della Regione Istriana 

per il 2015 

4. Relazione sul lavoro svolto dal Presidente della Regione per il periodo dall'1 gennaio 

al 30 giugno 2015 

5. Proposta di Conclusione sull'approvazione della Relazione semestrale sull'attuazione 

del piano finanziario dell'Autorità regionale per le strade della Regione Istriana per il 

periodo dall'1 gennaio al 30 giugno 2015 

6. Proposta di Delibera sull'approvazione del Programma regionale di allestimento e 
gestione delle spiagge marittime nella Regione Istriana 
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7. Proposta di Conclusione sull'approvazione della Relazione sul lavoro e sulle relazioni 
finanziarie del Politecnico di Pola - Istituto tecnico-commerciale riconosciuto dallo 
Stato  

8. Proposta di Delibera sulla stipulazione del Contratto d'istituzione del diritto di servitù 

per la costruzione e la manutenzione del gasdotto in media pressione e la rete 

elettrica per le comunicazioni in un fosso comune, assieme al gasdotto, per le 

esigenze future di collocazione del cavo della luce negli insediamenti Borik, Zona 

ospedaliera e Val Savie a Rovigno 

9. Proposta di Delibera sui criteri, le misure e il modo di finanziare le spese materiali e 

finanziarie dei centri per l'assistenza sociale e l'importo delle spese di riscaldamento ai 

beneficiari del compenso minimo garantito che si riscaldano a legna nel 2015 

10. Proposta di Delibera sul consenso alla proposta del Comitato scolastico della 

Talijanska srednja škola Dante Alighieri Pula – Scuola Media Superiore Italiana Dante 

Alighieri Pola, 

11. Proposta di Delibera sul consenso alla Delibera del Comitato scolastico della Scuola 

tecnica a Pola, 

12. Proposta di Delibera sul consenso alla Proposta di Statuto della Scuola elementare 

„Vazmoslav Gržalja“ Pinguente 

13. Proposta del Regolamento sull'assegnazione di borse studio agli studenti meno 

abbienti della Regione Istriana 

14. Proposta del Provvedimento di nomina dei giudici d'assise del Tribunale regionale a 

Pola. 

 

 AD - 1 Verifikacija zapisnika sa 23. sjednice Skupštine Istarske 
                       Županije 
 

 Skupština je bez  primjedbi jednoglasno  verificirala 

 

Z A P I S N I K 

                              sa 23. sjednice  Skupštine Istarske  županije  

 

AD – 2 Pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije 

 

Sa 23. Skupštine Istarske županije ostale  su kolege vijećnici koji nisu uspjeli  u roku 

od  sat vremena  postaviti  vijećnička pitanja : Josip  Anton Rupnik, Eleonora Kotiga  Vas, 

Danijel  Mohorović, Ivica  Butorac ( koji  nije prisutan na sjednici),  Mirjana Galo, koji imaju  

prednost kod postavljanja  vijećničkih pitanja.   

Za  postavljanje  vijećničkih pitanja su se prijavili: Petra Stojaković, Danica Miletić, 

Silvano  Hrelja, Slavica  Popadić, Željka  Hrlić, Nevia  Poropat, Branko  Ružić, Davor  Komar, 

Marino  Roce, Ticijan Peruško.   

Vrijeme za  postavljanje  vijećničkih  pitanja je  dvije  minute. 

 Mole se vijećnici da se  drže predviđenog   vremena.  

 

JOSIP ANTON RUPNIK(ZELENI) postavlja dva pitanja. 
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Prvo pitanje   se odnosi  na lokve. 

Dosta je informacija dobiveno od  građana  da je  u Istri puno neiskorištenih  lokava. 

Neke su uništene. U povijesti su lokve u Istri odigrale  vrlo  važnu ulogu u stočarstva, kako za  

domaće, tako i za divlje  životinje, ključne i za  naše ptice.  

Što  će se poduzeti  da se  lokve reaktiviraju.  

Predlažem, ako netko namjerno uništi lokve, da se na njegov teret obnove. Ujedno 

predlaže da upravljanje lokvama preuzme Natura  Histrica. Prije  21 godinu predlagao sam 

da zaštitu prostora preuzme  Natura  Histrica. Stoga predlažem da upravljanje  nad lokvama 

preuzme institucija koja vodi  brigu  o zaštiti prostora na području  Istre.  

 Drugo pitanje . 

24.07.2015. godine je bilo  svečano otvorenje sustava za navodnjavanje. Interesira 

me koliko je to koštalo, koliko je naše učešće, da li se možemo izboriti da tu vodu mogu 

koristiti i naši poljoprivrednici. Južna Istra ima jako dobro razvijenu poljoprivredu, ali je   

najveći problem navodnjavanje.  

 

 MILAN ANTOLOVIĆ, pročelnik Upravnog odjela za poljoprivredu, šumarstvo, lovstvo, 

ribarstvo i vodoprivredu, naglašava da su  lokve u istarskoj  povijesti odigrale značajnu ulogu 

u očuvanju života, posebno  stočarstva. Dolaskom Napoleona u  Istru  1834., 1835. godine  

je započela  velika izgradnja  lokvi za očuvanje i  napajanje  francuske  konjice. Te  lokve su 

ostale i bile u  funkciji upravo održavanja stočarstva, koje je  bilo izrazito u  Istri, Spomenuti 

ću samo nekoliko podataka. Istra je 1947. godine imala 50.000 komada goveda, 10.000 

komada ovaca, 11.000 komada koza. Sve je to napajano praktično bez vodovoda. Nažalost, 

od 70-tih godina na ovamo, intenzivnom mehanizacijom, stočarstvo gubi na značaju, 

industrijalizacija i odlazak ljudi sa sela u industriju ili u turistički sektor, naprosto  napušta  

poljoprivredu i stočarstvo. Danas su lokve dio naše istarske tradicije. Bilo bi vrijedno osmisliti  

kvalitetan projekt za  očuvanje lokvi, prije svega, radi održavanja i uzgoja  divljači, koja se  

sve više dešava na području Istarske  županije u  funkciji  razvoja  lovnog  turizma.  

 Izgradnjom sustava za navodnjavanje pomogli smo sanaciji jedne lokve na području  

Općine Medulin, oblaganjem  folijom. Taj model  nam daje  motiv   da izradimo  jedan 

kvalitetan projekt,  da se taj projekt  kandidira na strukturne  fondove  čim bude u  funkciji. 

Nadam se da će 2016. godine Hrvatska  konačno   moći koristiti  sredstva Europskih  

fondova,  da na taj  način zajedno sa  Agencijom za  ruralni  razvoj  Istre i Lovačkim savezom 

Istarske županije,  osmislimo da se ide u sanaciju, pogotovo većih lokvi, koje su danas  zbog 

čišćenja  lokvi bagerima, praktično uništene kao  lokve. Mislim da je  dana inicijativa dobra  i  

da ćemo u  tom pravcu krenuti. 

 Izgradnja  sustava navodnjavanja na području Valture. 

Točno je da je to prvi pilot projekt u Istri, vrlo znakovit za cijelo područje  Hrvatske, jer 

je u  specifičnom okruženju, zato što je objekt u  vlasništvu Ministarstva pravosuđa RH, jedan 

je jedini korisnik, 1/1 vlasnik  zemljišta na 440 hektara, to je Kaznionica Valtura. Istarska  

županija je vlasnik sustava. Istarska županija je u vlasništvo uknjižila 13 hektara, 

zaokružujem površinu zemljišta, od  kojeg je  11 hektara otkupila od privatnika, a 1,7  hektara 

je DOODI ugovorom dao u vlasništvo  bez  naknade Istarskoj  županiji. 

 Vrijednost otkupa zemljišta je bilo 4.750.000,00 kuna, zaokružujem  cifru. Taj  udio je  

100 %  osiguralo  Ministarstvo poljoprivrede posredstvom Hrvatskih  voda  

Drugi  dio ulaganja  bio je  61.000.000,00 kuna, zaokružujem cifru, bez zemljišta na 

način da je otprilike  50 milijuna kuna  direktno ugrađeno u izgradnju akumulacije, pumpi, 

13/14 kilometara cjevovoda  sa cijelim sustavom automatike. Razlika  do  61 milijun kuna je 

sanacija sustava izgrađenog prije  1968.godine, koje je u   vlasništvu  Valture, u  knjigama 
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Valture i  taj  dio kako je saniran u  tri  faze  odmah je predan na korištenje i u  vlasništvo  

OKP Valture.  

Ukupna  investicija je  65 milijuna  kuna, zaokružena cifra, u kojem iznosu je  ukupno 

Županija  sudjelovala  sa 3.980.000,00 kuna, tako  je negdje oko  6,3, 6,4 %.  

Mislim da su  to modeli koji  su  jednostavno prihvatljivi. Uvjet je da Istarska  županija 

na takvim sustavima ne ostvaruje niti kune prihoda već treba sustav održavati. Razmišljamo  

da taj  sustav predamo  na održavanje Valturi, da ne bude  trošak u  Istarskoj županiji, jer je 

jedinstven slučaj. Prije dva dana  bio sam u Ministarstvu pravosuđa, gdje su  bili  predstavnici 

Ministarstva poljoprivrede i Hrvatskih voda, razgovarali o  modalitetu, uvažavajući zakonsku  

regulativu, kako  predati sustav na upravljanje OKZ-e Valturi, jer nema smisla da djelatnici  

Upravnog odjela za  poljoprivredu idu u jutro ili u podne ili  u pola noći zalijevati u Valturu  

gdje su  posebni  režimi  ulaska i odlaska, jer je to takav sustav da je jednostavno najbolje da  

to prepustimo  njima na upravljanje.  

Slijedeći  sustav ići  će, nadam se, financiran 100 %  na teret strukovnih  fondova  

Europske unije. U  Poreču  smo spremni  s projektima i uvjeren sam da ćemo  nastaviti  sa 

izgradnjom sustava za  navodnjavanje u  Istarskoj županiji.  

 

JOSIP ANTON RUPNIK; naglašava da je  dobio odgovor  na pitanje  koje je  

postavio, ali da je htio čuti da li postoji realna mogućnost korištenja navodnjavanja, jer  se na 

Južnom dijelu  Istre vrši intenzivna poljoprivredna proizvodnja, koja zahtjeva veće korištenje 

navodnjavanja.  

I prije dvadeset godina se  sa ove govornice govorilo da će se u Istri graditi bio 

pročistači, da će se ta voda koristiti za  navodnjavanje, za  tehničke  potrebe u industriji, čak 

da će se  proizvoditi i električna energija. Od toga  do sada se ništa nije ostvarilo. Zato  sam i 

postavio  pitanje  da li postoji realna mogućnost da na Južnom dijelu  Istre, gdje naši  građani 

imaju  poljoprivredno zemljište, mogu koristiti dio  vode za  navodnjavanje. U Južnom dijelu 

Istre ima puno bunara, ali neki  su toliko iscrpljeni i istrošeni da čak dolazi  slana voda  dva 

do  tri  kilometara na kopno.          

 

 ELEONORA  KOTIGA  VAŠ (HNS), ima dva pitanja. 

 Prvo pitanje  postavlja v.d. pročelnici Upravnog odjela  za  gospodarstvo, gospođi 

Loreni Brgić. 

 Poznato je  da je  prostor u  kojem je  TEKOP NOVA do sada poslovala prodan, pa  

bih htjela znati što se radi po pitanju osiguranju novog poslovnog prostora za  nesmetani  

nastavak  rada. 

 Drugo pitanje za  Župana. 

 Odnosi se  na zaštitu istarskih  autohtonih  proizvoda. 

Znamo za problem istarskog pršuta, međutim, što  je  sa zaštitom ostalih  istarskih 

proizvoda 

 

 LORENA BRGIĆ,  v.d. pročelnice Upravnog odjela za  gospodarstvo  Istarske 

županije. 

 Iako se radi o jednom problemu, sa zadovoljstvom  ću odgovoriti  na postavljeno 

pitanje. 

 Zaštitna radionica  TEKOP NOVA je  prošle godine proslavila 10-godišnjicu  

postojanja i uspješnog rada u  unajmljenim prostorima Arene modne kuće Pula, a  njeni 

osnivači su  Grad Pula, Istarska županija i  Savez samostalnih  sindikata.  
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 Zaštitna radionica nije u mogućnosti se samofinancirati, tako da aktivnu ulogu u  

financiranju jednog poslovanja od samog osnutka ipak provode Grad Pula, Istarska županija, 

koji ovog puta, kada se pojavio problem pronalaska novog poslovnog prostora, nisu mirovali, 

odnosno u proteklih godinu dana od kada se naslućivalo da  će Arena- modna kuća možda 

završiti na način na koji je završila, iako smo se  nadali da neće, tražilo se novo  rješenje. 

Prostorno rješenje je  nađeno u  centru  Pule, na idealnoj lokaciji, na Autobusnom kolodvoru. 

Prostor  je u  neospornom vlasništvu  Grada Pule. Grad Pula je taj prostor dodijelio  TEKOP 

NOVI na korištenje bez  naknade, a Istarska županija je  također aktivno učestvovala  u 

pronalaženju  načina financiranja. Nađeno je  nekoliko solucija od kojih je   najviše izvjesna, 

najviše izgledna, sufinanciranje  većim dijelom iz  državnog proračuna putem natječaja, kojeg 

je 1.09.2015. godine poslao Zavod za rehabilitaciju i profesionalnu rehabilitaciju i 

zapošljavanje osoba  sa invaliditetom. 

 Ovih dana očekujemo rezultate natječaja i  nadamo se da ćemo uspješno okončati  tu 

priču, jer zaista zaštitna radionica,  koja i sada zapošljava 26 osoba, od toga  6 osoba  sa 

invaliditetom, to  zaista  zaslužuje.  

Mi  smo, kao  suosnivači, vrlo odgovorni u  praćenju svakodnevnih  aktivnosti, 

potpomažemo financijski i savjetodavno, zaista u ovom  slučaju  naporima Grada Pule, 

Istarske županije, resornog  ministarstva i Zavoda za zapošljavanje. Nadamo se skorom 

uspješnom rješenje. Trajno rješenje za  Zaštitnu radionicu  bilo  na idealnoj lokaciji. 

 Iskoristit  ću prigodu  da odgovorim djelomično i  na postavljenom pitanju  gospodina 

Silvana Hrelje na prošloj (23. sjednice SIŽ), kada ste upitali što se planira  činiti po pitanju 

osnivanja  Centra za  profesionalnu rehabilitaciju.. I tu imamo pozitivan odgovor. U  toku  su 

pregovori. Ovih dana kreće inicijativa Grada Pule, Istarske županije, prema resornom 

ministarstvu, Ministarstvu rada i mirovinskog sustava. Vjerujemo da će slijedeće godine 

osobe s invaliditetom, ne samo Pule, nego  čitavog prostora Istarske županije, imati 

zadovoljavajuću kulturnu, pravu infrastrukturu  na lokaciji koja omogućava nesmetani pristup.  

Radujemo se unaprijed uspješnom rješenju problema, koji i  kada se pojave, daju  nam 

snage da nađemo, u ovom  slučaju,  istinsko   rješenje.             

 

 ŽUPAN, zahvaljuje na postavljenom pitanju.  

Odgovorom neće počet od  Napoleona, kao  gospodin Milan Antolović, ali počet će 

otprilike od prije godine dana kada je jedno slično pitanje bilo postavljeno na sjednici  

Županijske skupštine, kada sam, ako se sjećate, pričao o jednoj inicijativi, o jednom 

razmišljanju, našoj inicijativi, našem razmišljanju, da je Istra jedna i  da proizvod  ne pripada 

državama, nego teritoriju. Danas nakon godine dana možemo reći da je ta inicijativa 

uspješno  pretočena u  zaštitu  na nivou  Europske unije, na način da smo  najprije sjeli 

zajedno Ministarstvo poljoprivrede Republike Hrvatske, Ministarstvo poljoprivrede Republike  

Slovenije i proizvođači pršuta, kako  bismo zajedno usuglasili  stavove i  kako bismo 

pokrenuli  zaštitu  izvornosti Istarskog pršuta. Ono što me  jako veseli je  činjenica da smo 

pred dva dana dobili odgovor  Europske komisije da u  periodu mogućih  žalbi nitko se  na 

naziv  Istarski pršut, hrvatski i slovenski  naziv, nije  žalio, što znači  da sada imamo  

formalno-pravnu  situaciju da treba još samo, vjerujem u  roku  maksimalno od  dva mjeseca,  

biti  to objavljeno u službenom glasilu, a već  danas možemo reći  da je  Istarski pršut 

zaštićen, odnosno da je  dobio  europsku zaštitu, odnosno  oznaku izvornosti. 

 Ono što me posebno  veseli je  činjenica  da je  to prvi slučaju u Europskoj  uniji  da 

dvije  države zajedno štite  jedan proizvod. Dakle, uspjeli  smo u ideji  da proizvod  ne 

pripada državama, nego  teritoriju i  vjerujem da će to  biti  putokaz i za  ostale proizvode koji  

dijele  sličnu sudbinu  našeg pršuta.  
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 Iskoristiti ću  još prigodu da vam  odgovorim još  na dvije aktualnosti  vezane za 

zaštitu  izvornosti, odnosno zaštitu  našeg proizvoda, a to je da je  naše istarsko maslinovo 

ulje dobilo zaštitu na nivou  naše države, odnosno Republike  Hrvatske i da će  3.10.2015. 

godine u  Vodnjanu  biti i  svečano dodjeljivanje markica istarskome maslinovom ulju, gdje 

očekujemo  predstavnike  ministarstva, a nakon toga idemo  raditi isti put koji sam prije  

opisao  sa pršutom, da istarsko  maslinovo ulje zaštitimo  na nivou Europske unije, odnosno  

Europske komisije. 

 Opet jedan vrlo zanimljiv  detalj ovdje  želim podijeliti  sa vama, a to je činjenica da  

smo uspjeli zajedno  sa Primorsko-goranskom županijom, njihovim županom i  njihovim  

proizvođačima, odnosno Udrugom  maslinara, dogovoriti da oni  postaju  klasteri  naše 

Udruge  maslinara, dakle Istarske udruge  maslinara i  maslinovo ulje, istarsko  maslinovo 

ulje je  maslinovo ulje koje će biti zaštićeno i u  Istarskoj županiji i u dijelu  Istre u  Primorsko-

goranskoj  županiji. Govorim o Liburniji, otocima. Mislim da je to opet  jedna pobjeda, koja 

pripada teritoriju, a ne administrativnim granicama.  

  Imali ste prilike  čitati ili  slušati, a mislim da vrijedi  reći o  Momjanskom  muškatu, 

jer je to  prvo  hrvatsko  vino zaštićeno oznakom izvornosti. Zbog toga se  želim zahvaliti  

svima koji su  radili  na tome, koji su godinama stavljali  glave skupa. Vjerujem da će i  vino, 

odnosno muškat i  maslinovo ulje, doživjeti sudbinu  pršuta, odnosno dobiti zaštitu  na nivou  

Europske unije. 

 

DANIJEL MOHOROVIĆ (SDP), ima dva pitanja. 

Prvo pitanje tiče se Sveučilišnog  kampusa u  Puli. 

 Početkom ljeta doznali  smo da se  očekuje  početak otvaranja kampusa u  rujnu  

mjesecu  2015. godine. Zanima me :da li se zna točan datum i sa koliko je u projektu koji je, 

čini mi se, težak  40 milijuna kuna, sudjelovao pojedini  financijer.   

 Drugo pitanje, tiče se prijevoza  srednjoškolaca.  

Vlada RH je 7. rujna 2015. godine donijela odluku o sufinanciranju  troškova prijevoza  

redovitih učenika srednjih  škola do  kraja prosinca mjeseca u  iznosu od  75 %. Zanima me:  

planira li  Istarska županija  sudjelovati u sufinanciranju ostatka   cijene koštanja. 

 

ŽUPAN,  zahvaljuje na pitanju. 

Postavljeno pitanje  mogu  samo formatirati Vladi  RH, odnosno preusmjeriti na pravu  

lokaciju, jer znamo čiji  protokol eskiviraju nižim protokolima kada je  neka  svečanost, 

otvaranja nekog projekta u našoj Županiji. Prema mojim, ali stvarno neslužbenim 

informacijama, otvaranje  kampusa u  Puli je 29. 09. 2015. godine. No, čekamo  da  netko iz  

Vlade, da li  resorni ministar Mornar ili iz  Kabineta premijera, nas obavijesti o tome,  budući  

da uvijek se niži  protokol prilagođava višemu.  

Oko financiranja situacija je jasna. Državni proračun je taj koji  financira. Tako je u  

cijeloj Hrvatskoj, tako je i u Istri, ali ono što je važno  reći, imamo  sreću  da imamo aktivno  

Sveučilište, ali i nas iz Županije i iz Grada Pule, koji smo puno  sudjelovali u  pripremi te 

investicije sa idejama, sa projektima, prema Agenciji i  prema svemu onome ostalome, jer 

želimo osnažiti naše Sveučilište. Imamo, što me  posebno veseli, još ideja za  dalje, nego  

konkretnih prijedloga daljnjih  ulaganja. Vjerujemo  da  kroz državni proračun, daj  Bože da 

možemo  kroz  naše proračune, gradske i  županijske, s obzirom na  naše financijsko  stanje 

u  njima, sve je  teže izdvajati određena sredstva, ali  to  ne znači da  nećemo  naći  ljude, a i  

novce, za  projekte kojima želimo itekako osnažiti  naše  Sveučilište. 
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VALERIO DRANDIĆ, pročelnik županijske  uprave IŽ, u odgovoru  vezano za 

prijevoz učenika srednjoškolaca, naglašava da. nažalost, nakon promijene propisa  kojima je 

regulirana  raspodjela poreza na dohodak i znatnog  smanjenja Proračuna Istarske županije 

u tom kontekst,  županija  izostavila iznos  financiranja  srednjoškolac i , nažalost, ta razlika 

koju smo ranije  financirali ostala je na roditeljima, odnosno  na samim učenicima.     

 Kod učenika  osnovnih škola priča je  drukčija, 100% se financira prijevoz, jedan dio 

iz  sredstava države, decentraliziranih  sredstava, drugi  dio  naših novaca, dosta značajni 

novci. Međutim, za srednjoškolce  je  najnovija promjena, lani uvedena. Jednu godinu smo  

financirali, bili su veliki  novci, ove  godine to nismo mogli. U  Proračunu nisu predviđena 

sredstva.   

  

DANIJEL MOHOROVIĆ, naglašava da koliko je iz odgovora  razumio kampus je 

100% financirala država i neka bude javni poziv  Vladi RH, odnosno  Ministarstvu 

obrazovanja, znanosti i  sporta,  da se konačno utvrdi datum otvaranja kampusa. Ako je  to  

29. rujna 2015. godine, u  redu.  

Što se tiče sufinanciranja prijevoza učenika  srednjih  škola, bilo bi dobro da  se još 

malo pogleda u Proračunu mogućnost tog financiranja. U  Proračunu  se predviđa 15 milijuna 

kuna za prijevoz, da  je do sada uplaćeno nešto više od  6 milijuna kuna. Bio  bih zadovoljan 

da Istarska  Županija, druga  po razvijenosti  nakon  Grada Zagreba, iznađe načina za 

sufinanciranje prijevoza  učenika  srednjih  škola.    

 

PATRICIA SMOLJAN, pročelnica  Upravnog odjela za  obrazovanje, sport i  tehničku  

kulturu IŽ, kaže da u moru  pozivnica koje dolaze u  Kabinetu  Župana je i ova o otvaranju  

Sveučilišnog kampusa, koja nije stigla  do  Župana u pravo  vrijeme. Otvaranje kampusa  je 

29. 09. 2015. godine u  12,00 sati.  

 

MIRJANA GALO (SDSS), kaže da se njeno pitanje odnosi na mjesto Krapanj i 200  

stanovnika koji  žive u tom rudarskom mjestu. Pred dva mjeseca je bila gost na jednom 

kulturnom programu koji tamo provodi Udruga Poligon i suočila se sa razmjerima tuge i 

nesreće 200  stanovnika koji tamo  stanuju i  borave u neljudskim uvjetima.   

Općina Raša je te zgrade u kojima  žive tih  200  stanovnika naslijedila. Tim  ljudima je  

još dok je radio Rudnik Raša obećano stanarsko pravo. Kako se sve urušilo oni ga nisu dobili 

i dandanas njihov  status nije riješen. Žive u potpuno  ne uvjetnim zgradama koje se ne 

obnavljaju, koje  su  opasne za boravak i za  život, Pored toga  njih  guši  smrad. Kada 

prolazim cestom   Labin – Krasa vidim jedan lijepi tlak, koji je ustvari kanalizacija. Ta 

kanalizacija i taj  smrad u  toku  ljeta su  nesnošljivi. Ako je  netko od vas bio tamo mogao je 

svjedočiti  tome. Kanalizacija prolazi  čak pored dječjeg vrtića. Zaista  tamo prijeti  zaraza. 

Nešto bi  trebalo po tom pitanju  napraviti. Prije dva mjeseca sam uputila jedan dopis 

Županu da  želim sastanak sa  njime i da iznesem neke prijedloge i  način kao  tim ljudima 

pomoći.  Slična naselja u Italiji, otprilike identična naselja, 12 takvih u Italiji,  su zaštićena. 

Znam da je  TV Istra napravila  neku  reportažu. Nakon toga  su  počeli  veliki pritisci 

na tih  200  stanovnika, prijetnje i  govor  da je to politički  motivirano i  da će oni svi biti 

izbačeni iz tih stanova.  

Molim sve nas ovdje da  budemo odgovorni,  da nastojimo pomoći tim sugrađanima. 

Oni su predstavnici  nacionalnih  manjina. Mislim da bismo se trebali odnositi ravnopravno i  

jednako kao prema svim drugim nacionalnim manjinama. Vjerujem da ćemo  naći, bez  

politiziranja,  način kako pomoći tim  našim sugrađanima.  
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ŽUPAN, zahvaljuje  na pitanju i kaže da je to pitanje već  razmatrao  sa Općinom 

Raša, odnosno sa načelnicom Općine Raša.  Do ovog  trenutka  niti sam znao, niti me 

zanima, niti mislim da ikoga   treba zanimati, tko  živi u tom naselju. Ali, jedino što je važno je 

upravo ovo što ste vi rekli  kako pomoći  tim ljudima, jer nakon svega što  sam čuo od  

načelnice Općine Raša i njezinog tima, shvatio sam da je zbilja situacija,  blago  ću  reći, 

teška. Zato smo  dogovorili određene korake koje ćemo zajedno poduzeti. Tri su smjera 

daljnjeg djelovanja koje sam uskladio, odnosno razmotrio  sa Općinom Raša  u  kojima će se 

dalje  raditi. 

Jedan smjer, koji se već počeo  realizirat je  da Općina Raša prioritetno, hitno, radi to 

što sada  radi, projektnu dokumentaciju. Prema grubim troškovničkim iznosima, govorimo o 

dvadesetak milijuna kuna,  trebamo  negdje  naći da bismo riješili  navedeni problem. 

Dvadesetak milijuna  kuna može se naći  na više  načina. Uskladio sa  razmišljanje sa 

načelnicom da idemo hitno  napraviti projekte, da nakon toga  kucamo  na vrta onih  koji  

mislim da bi trebali, ne samo dati uvjete, odnosno  dozvole, nego i financijski   pomoći da se 

ti uvjeti ostvare, to su  naravno  Hrvatske  vode.  

 Drugi  smjer. 

  Kada budemo imali gotovu  projektnu dokumentaciju, što  će biti  relativno uskoro,  

loptica je na Općinskom vijeću , gdje  uopće ne sumnjam da će Općinsko vijeće to naselje  

proglasiti kao prioritetnu investiciju u dijelu zaštite, odnosno izgradnje kanalizacijskog 

sustava i oborinskih voda, upravo naselje Krapanj, gdje se nakon toga  može to sufinancirati  

na  one koji  čak u  100 postotnom iznosu to  financiraju, kao što je primjer  negdje  drugdje  

po Istri  bio proteklih godina, ali opet govorim nemojmo se vraćati u prošlost, jer ništa  

nećemo riješiti, to su  naravno IPARD programi. 

I treći prijedlog  gdje  ćemo paralelno raditi.  

 Znam da je načelnica Općine Raša već bila kod  predsjednika Uprave Istarskog 

vodozaštitnog  sustava. Nažalost,  iako je to naselje malo, iako je u vodozaštitnom području, 

nije uvršteno ni u prvu, ni  drugu, ni treću grupu prioriteta od  86 malih naselja,  koja će se 

graditi ili  gdje se  već grade putem Istarskog  vodozaštitnog  sustava.    

Ideja koju sam predložio  načelnici  Općine Raša, za koju znam da je  raspravljala sa 

Istarskim vodozaštinim sustavom, je  činjenica  da  od onda kada je  krenuo sustav do danas 

neko vrijeme je proteklo. Neko vrijeme nosi i  neke  promjene u  nekim naseljima na način 

da, nažalost, ne samo mala  naselja koja su onda imala  50 ljudi, danas možda imaju  20  

ljudi. Neka, koja poput ovog ovdje, nisu  nigdje  navedena, imaju realnih  potreba 200 ljudi. Iz 

tog  razloga jasno je da IVS treba ažurirati popis i prioritete  svih  naselja koja su uključena u 

projektiranje  buduće izgradnje i  funkcioniranja.  

To je ono što smo  uskladili  na zajedničkom sastanku sa Općinom Raša. Vjerujem da 

smo  sada na pravom putu. Žao mi je da tako  nismo  razmišljali i realizirali  pred  15 godina, 

ali to ne znači da imamo  alibi da sada se zbilja ne  bacimo  u  petu brzinu.  

 

PETRA STOJAKOVIĆ (IDS), ima pitanje za  Župana. 

Obzirom na situaciju u  Siriji da li Istarska  županija ima već neke informacije, da li 

postoje  konkretni planovi za pomoć, neka  strategija. 

 

ŽUPAN, zahvaljuje  na  vrlo konkretnom i jasnom pitanju. 

Činjenica je da je pitanje  ljudskih  drama, izbjegličke krize pitanje, ne samo za Istru, 

ne  samo za  Hrvatsku, nego i  za  Europu. Ali, isto  tako je  činjenica  da trebamo  svi 

zajedno djelovati  kako bismo pomogli tim nesretnim  ljudima. 



13 
 

 Što se Istre tiče situacija je nedvojbena, jasna i  čista. Mi  nikada nismo  bježali od 

pomoći, nego  dapače. Znamo kako je bilo  za vrijeme  Domovinskog  rata. Znamo  što  ti 

jadni  ljudi prolaze, znamo  da im trebamo, hoćemo i  želimo pomoći.  Pitanje je na koji  način 

Istra može pomoći izbjeglicama koje  dolaze u  Hrvatsku. Mislim da je to pitanje koje hitno  

treba Hrvatska vlada, odnosno nacionalni tim za pomoći izbjeglicama, staviti na stol, 

razgovarati sa svim županijama, županijskim  tijelima, županijskim  centrima, kako  bi se  

posložile varijante pomoći  svih u  Hrvatskoj u  jednoj  koordiniranoj akciji. To je ono što ja  

zagovaram, Nažalost, moram reći  da  do  danas, osim nekih napisa u  medijima, nisam 

kontaktiran kao  Župan, ali ni  moje kolege gradonačelnici o  tome problemu, osim što je  bilo 

par upita vezano za  eventualno korištenje vojnih  nekretnina, napuštenih vojnih  nekretnina 

u  Istri. Rekao sam odmah onda, a reći ću i sada, da nažalost te napuštene vojne nekretnine 

jesu u  takvoj  situaciji, što smo imali prigodu i u ponedjeljak uvjeriti se na Muzilu, da nisu  

adekvatne za prihvat nikoga, a po najmanje ljudi, s obzirom na  njihovu devastaciju svih ovih  

godina.  

Stog razloga  opet se vraćam  na moj prijedlog da Vlada RH, nacionalni  tim, podijeli 

zadatke i kaže svima nama koji  želimo pomoći na koji  način to  možemo učiniti 

  

DANICA MILETIĆ (IDS), ima pitanje za  Župana. 

Pitanje  se tiče Doma za  starije i  nemoćne osobe «Alfredo  Štiglić» u  Puli, koji je prije  

nekoliko  dana otvorio  Gerontološki centar u  Vili Trap u  Puli. Za svaku je  pohvalu  akcija 

ljudi  Doma, kao i  vodećih  ljudi  Grada Pule, koji su prepoznali vrijednu inicijativu i ustupili  

gradski prostor za  ljude kojima je potrebna njega, pažnja i  skrb stručnih  ljudi. 

Ono što  sam naročito  htjela  naglasiti je da je taj isti  Dom za starije i  nemoćne 

osobe «Alfredo Štiglić» Pula, učestvovao  na javnom natječaju Fonda zaštite okoliša i  

energetsku  učinkovitost za  financiranje energetske obnove nestambenih  zgrada i primio 

odluku od tog  istog  Fonda o odabiru korisnika i dodjeli  sredstava radi zajedničkog  

financiranja. Ustanova  je  aplicirala energetsku  obnovu zgrade, depandanse u  

Mažuranićevoj  ulici broj 10 i zgradu u Krležinoj broj  33. Za  zgradu  depandansa u  

Mažuranićevoj  ulici predviđena je  izmjena dotrajale stolarije i  termoizolacije  plašta zgrade 

sa ciljem podizanja  energetskog  razreda. A u Krležinoj  33  u  neboderu  također je  

predviđena termoizolacija plašta zgrade i sanacija  propusta vode  kod velikih  kiša na fasadi.   

Ovim projektom uveliko  bi  se smanjila potrošnja  energenta  lož ulja u Krležinoj ulici i 

plina u  Mažuranićevoj ulici za  grijanje, kao i  struje  kod  hlađenja u  ljetnim mjesecima.  

Prema odluci  Fonda potrebno je provesti  javni  natječaj i  sklopiti ugovor  sa  

izvođačem radova u roku od  6 mjeseci  i o tome obavijestiti  Fond. Nakon toga  slijedi  

potpisivanje ugovora  sa Fondom.  

Kako se ovdje radi o velikim  iznosima bilo bi uputno  da  se iz  Županije dodijeli 

stručna osoba koja  bi bila  predsjednik Povjerenstva za  provedbu  postupka  javne nabave. 

Nakon provedenog  natječaja znati  će se zapravo i  točan iznos  koji daje  Fond. Sadašnji 

iznosi u odluci o odabiru  su  planirana vrijednost nabave prema projektnim troškovnicima, 

iznose ukupno  3.307.162,50 kuna, od  čega je  Fond  spreman uložiti 40 %, to jest  

1.322.865,00 kuna. Ta sredstva Fonda planirana su za  2016. godinu. Dom «Alfredo Štiglić» 

spreman je i  sam uložiti nešto od  svojih  sredstava za  slijedeću godinu. Međutim, preostaje 

iznos  od  1.334.297,50 kuna za zatvaranje financijske konstrukcije. Uzimajući, međutim, u 

obzir  činjenicu  da je  Ustanova  Doma «Alfredo  Štiglić» naša županijska ustanova, te 

uzimajući u obzir  i  to  da je iznos od  1.322,865,00 kuna  koji daje  Fond šteta  ne iskoristiti, 

predlažem, odnosno pitam da li je u  Proračunu  Istarske županije za  2016. godinu  moguće 

predvidjeti ta sredstva koja nedostaju.   
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ŽUPAN, zahvaljuje na konkretnom pitanju i  najprije želi pohvaliti sve zaposlenike 

Doma «Alfredo Štiglić» na svemu tome što  rade za  starije  i  nemoćne, što zaslužuju. 

Međutim, sada se nalazimo  pred  par novih izazova, ne samo u  «Alfredu Štigliću», nego i u 

ostalim domovima  umirovljenika u  Istarskoj  županiji, gdje  prvenstveno  razgovaramo o  

tome da  nam treba još kapaciteta., što je  činjenica, što je  nužnost i  o tome  mislim da ne 

trebamo  se jedni druge uvjeravati. Očekujem u  toku  slijedećeg tjedna  da dobijem termin 

kod ministrice, gospođe Opačić, jer imamo  na stolu  par  vrlo konkretnih projekata koje  

želimo  realizirati u smislu  dogradnje Doma starih i  nemoćnih «Domenica Pergolisa» u  

Rovinju, «Alfreda Štiglića» u  Puli, da ne spominjem Dom u  Raši. Dakle, to su  vrlo  

konkretni projekti, gdje  nažalost do  sada u cijeloj  Istri, ali  i u  Hrvatskoj, ministarstvo  nije 

davalo  sredstva ni za izgradnju, ali  ni za  ono što je  možda još  važnije, za kasnije  

funkcioniranje. To ne znači da mi odustajemo, ni slučajno, od tih  razmišljanja, ali prije toga, 

imamo  za realizirati ovo što ste vi  sada rekli.  I bilo bi najneodgovornije  da  Župan  vam 

sada kaže da mi  tih  60  %  šoldi  sada ne možemo  naći. Ne, naći  ćemo ih. Naći  ćemo  60 

%  šoldi, jer smo  40 %  sredstava dobili zahvaljujući, opet se vraćam, izuzetno velikom 

naporu  svih  zaposlenika Doma «Alfreda Štiglića». Ja sam u tom smislu imao i sastanak  sa  

odgovornim osobama  «Alfreda Štiglića», gdje ćemo dati i osobu koja  će voditi taj projekt  i  

predložiti ću  vam kao Župan prilikom prijedloga  Proračuna za 2016. godinu, ukoliko  

nažalost ministarstvo  ostane pri svojim stavovima, da onda mi  nađemo  šolde u  našem 

Proračunu, jer su to  definitivno jako pametno  utrošena sredstva, koja  će, ne samo  

oplemeniti onih  40 %, već  i  stvoriti puno udobnije uvjete za  život i boravljenje u postojećem 

domu, ali i smanjiti troškove  korištenja doma.       

Zašto kažem da ću vam to  predložiti ? 

Zato, jer koliko god budemo mogli, odugovlačiti  ćemo  sa nepopularnom mjerom, a to 

je dizanje  cijene korisnicima, jer bez obzira  na pad županijskih prihoda, mi  nismo  ni  jednu  

cijenu usluga  dignuli. Ja ću pokušati kao  Župan biti ustrajan, iako  znam  da je sve teže, da 

ne radimo ono što su defakto radile  sve županije u  Hrvatskoj, koje su već, nažalost učinile,  

a to je  povećanje  cijena  nekih  usluga.  Zato, je prvi korak  sastanak  s ministricom, drugi  

korak, ako to  ne bude  uspješno  ili  bude u  nekom dijelu postotak vrijednosti, ja ću biti  

slobodan predložiti vam kroz  Proračun za  2016. godinu.  

 

SILVANO  HRELJA (HSU), zahvaljuje se gospođi  Loreni Brgić na iscrpnom 

odgovoru, koji je inače u njegovom profesionalnom  fokusu i jako sam zadovoljan u kojem se 

smjeru odvija  rješavanje problema  poslovnih prostora za TEKOP i za Regionalni  centar za  

vještačenje i profesionalnu  rehabilitaciju.  U  više navrata sam to pitao, ali  dobio sam danas 

odgovor  bez  pitanja, ali mi je  drago  da u tom smjeru  ide, teško je, ali dobro je. 

 I dva kratka pitanja.  

 Prvo pitanje. 

 Molio bih u kojoj se  fazi  nalazi  realizacija takozvanog umirovljeničkog  fonda u  

Istarskoj  županiji, s obzirom  da je pompozno najavljen  pred izbore. Zabilježio  sam kroz  

medije jedan inicijalni sastanak. Nikada nisam shvatio kako  će se Fond puniti, za  koje  

namjene će se koristiti. Pretpostavlja  se da se neće isplaćivati mirovine, jer je  to  

nemoguće, ali  mislim da ste nam dužni jedno  pojašnjenje, koje su  namjere  Fonda i u kojoj 

je to  fazi. 

Drugo pitanje, u kojoj je  fazi  izrada  socijalne slike Istre.  Znam da socijalnu  sliku 

imaju gradovi i općine, ali  mislim da je  nužno  izraditi  socijalnu  sliku Istre iz  razloga  što 

imamo  puno  ljudi u potrebi, a nisu u  mogućnosti pomoći  svojim  sugrađanima na jednaki  

način općine sa malim proračunima i  gradovi sa malim proračunima, kao što to mogu učiniti 
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gradovi  sa većim proračunima, većim manevarskim  prostorom, pa  mislim da  ova  

Županija, koja u mnogočemu  prednjači, bi  trebala i imati određenu  razinu, izrađenu i 

izgrađenu  jednu  razinu  solidarnosti, jer  ne može jednom biti  dobar roštilj, ako je onaj  

drugi  gladan.  

 

ŽUPAN,  se najprije zahvaljuje vijećniku Silvanu Hrelji na pitanju i daje je na prvo 

pitanje konkretan odgovor. 

Umirovljenički  fond nikada nije bio  zamišljen kao  jedan fond  iz kojeg će se dijeliti  

šoldi, vaučeri i  nešto  slično. Umirovljenički  fond je  preraspodjela rashodovne  strane 

Proračuna na način da se poveća izdvajanje za  umirovljenike  prema prijedlogu  njih samih. 

Moj odgovor koji sam prije  dao gospođi  Danci  Miletić je  namijenjen takozvanom 

umirovljeničkom fondu  kada govorimo  o  «Alfredu Šrigliću»?. Naravno  da je.  Da li  su   

sredstva koja su planirana za različite socijalne potrebe, zdravstvene ili za  određene 

programe samih  umirovljenika, dio umirovljeničkog  fonda? Jesu,  obzirom da  sami 

umirovljenici  predlažu što su  njihovi prioriteti. 

      Ja sam i prošli  tjedan imao priliku  razgovarati sa umirovljenicima, naravno, sa 

članovima   svojeg Odbora za umirovljenike, koji  već  sada imaju  vrlo  konkretne prijedloge 

za  Proračun 2016. godine.  Kada sam  najavljivao  Fond mislio sam  da  u  tom smislu 

funkcionira  cijela priča. kako bismo mogli prioritetno  pokriti  potrebe umirovljenika za  koje 

oni  sami  smatraju da jesu prioriteti. Neće biti dijeljenja, ponavljam, niti  vaučera, niti 

nagradnih  kupona ili  dodataka  na penziju, jer smatramo da je  to posao  nekoga  drugoga, 

a nama je raditi  ono što već godinama radimo, dizanje  zdravstvenog, socijalnog i  

društvenog  standarda umirovljenika.  

 

SONA GOZIĆ ŽIVOLIĆ, pročelnica  Upravnog odjela  za zdravstvo i socijalnu  skrb IŽ,  

naglašava da Istarska  županija  sukladno  Zakonu o  zdravstvenoj  zaštiti i Zakona o 

socijalnoj  skrbi planira i izrađuje planske dokumente koji  se tiču razvoja  socijalne skrbi i 

razvoja  zdravstva u  periodu  svake  tri godine. Sada imamo   važeći plan za  zdravlje i  

socijalno blagostanje koji  smo izradili  2013 i  vrijedi  do  kraja 2016. godine.  Tijekom 2016. 

godine ćemo započeti novi  ciklus planiranja i to je onaj  trenutak kada prikupljamo  i 

statističke  podatke i  na drugi  način ispitujemo  potrebe, analiziramo ih zajedno  sa 

jedinicama lokalne samouprave i  donosimo planove. 

Meni  će biti  veoma drago i  pozvat ćemo  vas da sudjelujete i vi osobno u  tome  

kako bismo možda elemente koje vi  smatrate socijalnim planom unijeli u  naš  sljedeći  

planski  period. To  ćemo  raditi u  2016. godini.  

 

SILVANO  HRELJA (HSU), zahvaljuje  na pozivu za sudjelovanje u  spomenutom 

projektu, jer je to vrlo važno , bez obzira  što sam ja   predstavnik ovdje i vijećnik  HSU, sada 

govorimo o  socijalnoj  slici  županije, ne mislim samo  na  umirovljenike, ima puno ljudi koji 

su u  potrebi, to su i  mladi i  nezaposleni, koji su u  lošoj  situaciji zbog  iks razloga. Mislim 

da je to  nešto što ovoj  Županiji  treba  i ona mora prednjačiti  pred ostalim županijama, kako 

to i inače prednjači.  

Drugo, htio  bih  reći da za ovo što  radite  gospodine Župane  sa Odborom za 

umirovljenike je u redu, ali  mislim da tu  Fond ne treba. Vi praktički govorite o preraspodjeli, 

odnosno usmjeravanju sredstava  proračuna u  nešto što je  prioritet. I to je u  redu, za to  ne 

treba nikakav umirovljenički  fond, ali  Fond za  takve  namjene koji bi imao i prihode 

svojevrsne, koji bi imao ulaz iz donacija, iz   gospodarskih subjekata, iz  humanitarnih 

organizacija,  koji bi se bavio socijalnim pitanjima i  držao  socijalnu  ravnotežu na razini  
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Hrvatske, bi bio  dobar,  vjerojatno  to  ne bi  bio fond ili umirovljenički fond, ali  jedan fond 

solidarnosti mislim  bi se mogao snovati u  Istarskoj županiji,  pa u tom smislu se i vama 

nudim kada budete razvijali  tu ideju do  kraja  da   sjednemo i  razgovaramo.   

 

SLAVICA POPADIĆ (IDS), naglašava da ima više  inicijativu  nego pitanje. Donesena 

je Uredba o  drukčijem načinu  financiranja udruga, jer smo  svi povezani  sa  udrugama na 

ovaj ili onaj  način, da je to  dosta komplicirano, da je u tijeku izrada Pravilnika i donošenje 

Pravilnika na nivou Županije. Čula sam od  uvažene zastupnice iz  HNS-a da su  bile  

radionice  na tu  temu. Međutim, obzirom da  je ljetni period i  godišnji  odmori, sezona i 

turizam,  predlažem da se održe edukativni  sastanci po  resorima županijskih  ureda, da se 

približi  malo udrugama način financiranja, da se upoznaju i  da se mogu  prestrojiti u  tim 

programima, da   se educiraju  tim javnim pozivima na koji  način će biti  informirani i  slično.  

  

 ŽUPAN, zahvaljuje na vrlo konkretnoj inicijativi, koju apsolutno prihvaća. Činjenica je  

kako smo u  četvrtom i petom  mjesecu imali  prezentacije, radionice, edukacije udruga i  

kako  smo  postupili prema  Naputku, odnosno odluci  Vlade RH. To se može vidjeti iz 

Polugodišnjeg obračuna  proračuna, koji  će kasnije biti raspravljen, da smo  manje 

sredstava dodijelili preko donacija upravo udrugama, jer smo krenuli u izradu  Pravilnika 

koji slijedi  Zakon o financiranju  udruga. Mogu  vam reći  da smo završili  sa fazom 

primjedbi  koje su dolazile od  strane zainteresirane javnosti i da upravo, ja se nadam, 

slijedeći  tjedan biti obrađeno  sve i ugrađeno u  naš  Pravilnik što je u  skladu sa  

zakonom, što  nije, nećemo  ugraditi. I onda ćemo imati definirana pravila  igre. 

  Nakon toga, mogu vam  sada obećati, da ću  već  drugi  tjedan zadužiti sve 

pročelnike pisanim svojim Zaključkom, na temelju vaše inicijative, da  svi oni prezentiraju 

nova  Pravila igre, odnosno Pravilnik  i zakon  koji je na snazi svim korisnicima  iz  svog  

resora, budući  da svi pročelnici jako  dobro znaju u svome dijelu sa kojim udrugama  svih 

ovih prošlih godina jesu  radili. Biti  će to još  jedan napor, ali  mislim da vrijedi taj  napor 

apsolutno učiniti kako ne bi, ne daj bože, neka  udruga zbog  neinformiranosti ili  neznanja  

bila  zakinuta za  vrijedne programe koje rade.  

 

ŽELJKA HRLIĆ (HDZ), ima  dva pitanja. 

Prvo pitanje odnosi se  na  situaciju oko JPP-ea, odnosno zgrada naših  škola, pa  

bih  molila, obzirom da je to  nekoliko puta  bilo odgođeno, da nam se dade informacija u 

kojoj je to fazi. 

Drugo pitanje,  odnosi se  na turističko  naselje Kanegra. 

Sjećate se da sam prošli puta postavila pitanje i dovela pod upitnik koncesiju koju 

Istra-turist ima. Kao vijećnica  postavila sam  pitanje i  dobila odgovor iz  Županije i  od  

Istraturista.   

Zamolila bih, ako  nije problem, da  se ovaj odgovor proslijedi  svim  vijećnicima iz  

razloga što Istraturist je odgovorio, ostavit ću  vama samima da prosudite kakav je to 

odgovor od  strane Istraturista. 

 Međutim, desila se jedna nova  situaciju za koju moram priznati da nisam bila  

upoznata prošli puta kada sam postavila pitanje. Naša resorna pročelnica u Gradu  Buje 

rekla mi  je da  na jednom dijelu, radi  se  o cirka 800 m2, nije određena granica pomorskog  

dobra, odnosno mi  u  Bujamo to zovemo prva i druga  plaža. Čim se uđe u Kanegru  sa 

desne strane nije određena granica  pomorskog  dobra, da Istra-turist uopće tamo nema 

koncesiju na tom pomorskom  dobru.   
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Prvo i osnovno, daleko od tog  da se tom plažom koriste građani  Grada Buje, 

međutim, koristi je i Istra-turist, koja  nema  koncesiju  na tu  plažu, pa  bih molila odgovor 

kada će se ta granica odrediti, odnosno kada će se raspisati  natječaj za taj dio plaže i  

javnog  dobra: Isto tako moramo voditi  računa da je to cirka  nekih  25.00,00 kuna godišnje, 

što možda se nekome čini malo. U  ukupnom Proračunu  županije je to minimalan iznos, 

međutim, ako je  već minimalan iznos, onda se uvijek može dati  u  neke humanitarne svrhe 

ili nešto slično, pa  bih  molila odgovor.  

 

ŽUPAN,  zahvaljuje na pitanju i daje odgovor  na prvo pitanje, a na drugo pitanje 

odgovor će dati onaj kojeg sam temeljem  vašeg pitanja  iz  prošle Županijske skupštine 

zadužio da radi  na tome, to je pročelnik  Upravnog odjela za  održivi  razvoj. 

Na prvo  kratko pitanje, moj  kratki odgovor. 

Zbog  Zakona o  javno privatnom  partnerstvu i zbog  natječaja koji je  još uvijek u 

tijeku, mogu  vam reći  samo  to  da jedan jedini potencijalni ponuđač ima rok  da  dostavi  

kompletnu  dokumentaciju do  2.011.2015. godine. Do  tog  trenutka  ne smijemo  ništa više 

niti pričati, niti  reći, već sačekati  taj datum i  vidjeti  hoće ili  ne uspjeti  cijeli proces izgradnje  

škole po principu  javno- privatnog  partnerstva. 

 

JOSIP  ZIDARIĆ, pročelnik  Upravnog odjela za  održivi  razvoj  Istarske  županije, 

ističe da će kao i prvi puta provjeriti  sve što je  bilo u pitanju, tako  i ovaj  put da li je ili  nije u 

koncesiji plaža Kanegra. Možda općina Buje  ne zna ili  smo mi u krivu ili je to  bilo  

namijenjeno  da će  Općina Buje  uređivati, pa  su oni uredili i dalje  hodate na svoju  plažu i  

na njihovu  plažu  Dobiti ćete odgovor kao i prvi put.       

   

ZAMJENICA PREDSJEDNIKA, naglašava da su se vijećnička pitanja počela 

postavljati  otprilike oko 10,15 sati, sada je  11,10  sati, pa  pita da li se vrijeme za  

postavljanje  vijećničkih  pitanja može produžiti  do  11,30  sati.? Skupština  se suglasila da 

se vijećnička pitanja mogu postavljati do  11,30  sati. 

 

NEVIA POROPAT (IDS) 

Njeno se pitanje odnosi na vodne usluge. U pripremi je  novi  Nacrt prijedloga Zakona  

o  vodnim uslugama, te Uredba Zakona o vodnom gospodarstvu. Gledajući  malo  te 

materijale  nisam oduševljena  sa tim materijalima, koji ne donose ništa dobroga niti  

građanima, niti   trgovačkim društvima. Mislim da to vodi još  više ka  centraliziranoj  državi, 

pa  bih  lijepo molila  Župana ili  nekog od  njegovih suradnika,  da nam malo pojasni, 

odnosno dade odgovore, što u konačnici ta Uredba nosi  našim građanima , odnosno 

korisnicima,  a što nosi  našim trgovačkim društvima.  i što je  Istarska  županija u 

međuvremenu  napravila i što  radi po tom pitanju. 

  

ŽUPAN, zahvaljuje na kratkom pitanju koji zahtjeva dug odgovor.  

 Pitanje je  vrlo  aktualno i  može se podijeliti u  dva dijela. 

 Prvi  dio je nova Uredba Zakona o  vodnom gospodarstvu, koja se odnosi  na  dio 

kolača koji ubiru  Hrvatske  vode. Radi se o promjeni  načina obračuna naknade koje 

Hrvatske vode ubiru. Danas se sve te naknade za zaštitu  voda, za  korištenje vode, 

obračunavaju prema prodaji javnog isporučitelja vodnih  usluga. Kada Vodovod  proda 3, 5 ili 

8 kubika  vode određenom domaćinstvu ili trgovačkom društvu, na kontatoru, na vodomjeru, 

obračunaju  se kubici i  na njih se obračunaju  naknade o kojima pričam. Od 01.01. prijedlog  

Zakona odnosno Uredbe ide na način da se više ne računa prodana  voda, nego  zahvaćena 
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voda. Razlika između zahvaćene i prodane vode je gubitak. Gubitak, na primjer u  Istarskom  

vodovodu, koji  po tom pitanju je  najbolji  vodovod u  Hrvatskoj, je  oko 17 %. Imate, 

međutim, vodovoda  po  Slavoniji, razgovarao sam sa  županom, koji imaju  od  60  do  75 % 

gubitka vode.  

Kada se opet vratimo  na Istru, iako  jesmo  sa gubicima vode ispod  europskog 

prosjeka, to bi vam otprilike  s jednom prosječnom godinom, u smislu prodaje, sa sva tri 

vodovoda , koja djeluju  na području  Istarske  županije, godišnje značilo oko  10.000.000,00 

kuna više izdvajanja  naših  ljudi, obrtnika, gospodarstava, poljoprivrede, prema Hrvatskim 

vodama. Dakle, zbog  promjene Uredbe Hrvatske  vode  bi ubirale oko 10 do 11.000.000,00 

kuna više, zavisi o  gubicima i o prodanoj količini vode pojedine godine.      

Naravno da smatram da je to, blago  rečeno, neodrživo, nepošteno ili loše rješenje. U 

skladu  sa tim razmišljanjem  sam i  reagirao. Vjerujem da će  i resorno  ministarstvo i resorni  

ministar shvatiti da nije  vrijeme povećavati  parafiskalne  namete, jer je to  doista jedan novi  

namet koji bi se mogao preliti, ne daj  bože, na leđa građanina, gospodarstva,  obrtništva ili 

poljoprivrede.  Ukoliko  se to  desi, sami  vodovodi, iako ću  sve učiniti da do toga  ne dođe, 

teško  bi mogli iz svojeg poslovanja prevladati  jedan tako veliki  udar, odnosno izdvajanje  

sredstava koje  Hrvatske vode zahtijevaju od  njih.  Dakle, sve ću učiniti, po prvom pitanju   

već  jesam, i po drugom pitanju, da do toga  ne dođe. 

Kada ste mi  postavili  pitanje novog prijedloga, odnosno  Nacrta prijedloga Zakona o 

vodnim uslugama,  to noje  jedno kratko pitanje, koje  bi, vjerujte mi, zahtijevalo  jedan jako, 

jako dugi odgovor, ali poštujući  vaše vrijeme i vrijeme zamjenice predsjednika, koja je  rekla 

do kada imamo  na raspolaganju, pokušat ću zbilja biti  vrlo sažet. 

Kada se na  Internet stranicama  ministarstva pojavio prijedlog, odnosno  nacrt 

prijedloga Zakona, što  smo  mi u Županiji, što  sam ja učinio ? Sjeo  sam zajedno direktore 

svih isporučitelja javnih  vodnih  usluga,  ne mislim samo  na  vodovode već  i na odvodnju, 

da vidimo  najprije što  struka kaže. Slijedeći korak  bio je  sjesti zajedno sve  vlasnike tih 

istih trgovačkih  društava, koji se bave vodozaštitom i  vodoopskrbom, to su  gradonačelnici, 

održali  smo  koordinaciju gradonačelnika na tu  temu. Ono što me veseli je da smo   

apsolutno svi u  našim razmišljanjima jednoglasni. U kakvim razmišljanjima ? U  

razmišljanjima da smatramo da  Zakon nije dobar, čak da krši mnoge  druge zakone koji   

trenutno  važe u Republici Hrvatskoj, pa  do  samoga Ustava Republike  Hrvatske.. No, da 

skratim priču. 

Zakon previđa par stvari protiv kojih smo apsolutno. Kao prvo, mogućnost davanja  

određenih  usluga koncesionaru. Zašto bi se neki koncesionar javio  da preuzme određeni 

dio  poslovanja  odvodnje ili  vodovoda radi stjecanja dobiti, što znači, da na mala vrata 

idemo prema  privatizaciji   vodnih  resursa.  To je ono  najvažnije  što mislim da ne smijemo  

dopustiti.  I na što  sam  što  me i veseli, našao  veliku podršku i 28.08.2015. godine, kada 

sam bio u ime  Hrvatske zajednice županija  na prezentaciji Zakona prema zainteresiranoj 

javnosti. Moram reći  da sam dobio podršku neki  dan, kada smo bili u  Vodovodu, i od  

predsjednice  Republike  Hrvatske. 

 Ono  drugo što  smatramo  neprihvatljivim je  činjenica da  novi Zakon predviđa da se  

sva trgovačka  društva  ukinu, likvidiraju ili  da nestanu, da se uključe, odnosno osnuje  

udruga i da  Republika  Hrvatska  sa 10 % uđe , ne u  vlasništvo, već u upravljanje. Ja vas 

pitam što  ako sutra neki  ministar, neka  vlada, neki  sabor, kaže ne 10, nego 51 ili  99 % je 

vlasnik Republika  Hrvatska. Znamo  prema  Zakonu o udrugama tko  donosi  akte,  na koji  

način,  da je i to  moguće. 

 Kombinacija ovoga što  sam sada rekao, plus kombinacija prethodnog straha  od 

privatizacije, je  to pogubno ili  katastrofalno za  jedan od  najvažnijih  resursa koji u  
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Hrvatskoj  imamo. Apsolutno smo protiv  toga, ali i  protiv  treće, najvažnije  stvari,  kao što  

sam rekao, sve bi se  pretvorilo u  udrugu. Ne treba izmišljati  toplu vodu, ne treba Ameriku 

otkrivati, nego hodati po njoj i  gledati  tko  je to  sve u  Europi  i zašto. Najviše je  toga  

učinjeno u  Škotskoj , jer su uvidjeli da su općenito  pogriješili u  Ujedinjenom kraljevstvu  oko 

privatizacije  vodovoda, pa su se  vratili korak  natrag i  radili  jedan  sličan model i kasnije 

opet  vidjeli  da ne štima zbog  računovodstva i  amortizacije., koja  nije  ista, da li  to  radi  

trgovačko  društvo i  stopa amortizacije određene ustanove.  I  gdje  opet  sve to skupa  fini ? 

U cijeni  vode. 

To su tri ključna momenta koja  sam htio  podijeliti  sa vama, odnosno  odgovoriti  

vam na pitanje i reći da sam i  kao  Župan, ali i kao  predstavnik Hrvatske zajednice  

županija,  reagirao u javnoj  raspravi  i očekujem  sada očitovanje predlagača, odnosno  

ministarstva na masu  primjedbi  koje su nam  došle  diljem Hrvatske.  .        

  

BRANKO  RUŽIĆ (ID),  prepušta postavljanje  pitanja  nekom drugom. Pitanje će  

postaviti na  slijedećoj  sjednici. 

 

DAVOR  KOMAR (IDS), ima pitanje za  Župana. 

Pitanje je vezano za  centralno  skladište ortopedskih i ostalih  pomagala za  koje je 

prostor  bio predviđen na adresi  Sveti Polikarp 2. Primili  smo obavijest  od  strane Upravnog 

odjela za  održivi  razvoj  da taj prostor Županija  nije  više u mogućnosti  da  rabi za  te 

namjene, pa  me zanima : da li postoji  kakva zamjenska solucija.  Molim odgovor  na to.   . 

 

VALERIO DRANDIĆ, pročelnik županijske uprave IŽ, naglašava da je  Županija od  

Republike  Hrvatske dobila ogromnu zgradu u  Uljanikovom dvorištu,  koju smo proglasili  

centralnom arhivom za  javne službe u  Istarskoj  županiji. I kako  smo  krenuli u nju, tako 

smo imali ogromnih  problema da je dodijelimo, podijelimo i  napunimo. Međutim, interes je 

rastao i  na kraju nismo uspjeli  svih zadovoljiti. Tako  ste se nekako našli  na kraju te priče. 

U toj  zgradi  nema dovoljno prostora za  vas. Svjesni  smo vaše  potrebe. Vi  ste nas o tome 

i ranije obavijestili. U Puli ima  viša prostora, samo je postupak dolaska do  njega malo 

poduži. Vjerujem da ćete uskoro dobiti prostor, da  ćemo  svi skupa dobiti kvalitetan prostor  

za  smještaj ortopedske opreme o kojoj  je riječ.    

 

ZAMJENICA PREDSJEDNIKA, utvrđuje  da su  iscrpljena pitanja  za  današnju  

sjednicu. Za slijedeću  sjednicu za  postavljanje vijećničkih pitanja prijavljeni su : Branko  

Ružić, Ticijan Peruško i  Marino Roce, koji  će na slijedećoj  sjednici imati prednost pri 

postavljanju  vijećničkih  pitanja. .   

 

 

AD – 3 Prijedlog Polugodišnjeg Izvještaja o izvršenju Proračuna 

             Istarske  županije za 2015. godinu 

 

ŽUPAN, kaže da će u  svom uvodnom obrazloženju  pokušati biti  vrlo  kratak, jer će 

pročelnica Upravnog odjela  za  financije i proračun IŽ, ići  vrlo  konkretno u  određene 

stavke  Proračuna. 

Podsjeća kada smo 15.012.2014. godine donašali Proračun, trenutka kada smo  svi 

zajedno  shvatili  veliku  neizvjesnost s obzirom na promjenu poreznih  zakona koji definiraju 

punjenje općih, gradskih i  županijskih  proračuna, onda smo otprilike bili  svjesni koliko 

gubimo u dijelu  poreza  na dohodak od svojih izvornih prihoda, a danas možemo to više  
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egzaktno, točnije, konstatirati, potkrijepljeno brojkama za  prvih  6 mjeseci,  te reći  koji  će 

biti  projicirani trendovi  do kraja godine. 

Vezano  za te nepoznanice imali smo i jedan rebalans Proračuna 1.06.2015. godine, 

gdje smo opet o  tome pričali, zato ne želim se vraćati u prošlost, već želim reći o  

trendovima koji  po  našoj  procjeni iz  dijela izvornih prihoda, odnosno poreza  na dohodak, 

pasti će zbog tog  istog novog  poreznog  zakona, koji definira porezne stope zaposlenika, za 

oko  7 %. To je ono što danas otprilike  možemo  reći i  što smo sigurni, ali, kako bi  rekli  na 

televiziji, to nije  sve, jer je prošli  tjedan u  Saboru usvojen novi Zakon, koji mene apsolutno  

raduje,  koji se tiče pomoći  dijela izgubljenih  sredstava općinama i gradovima  koji su imali  

status brdsko-planinskog područja i područja  posebne  državne skrbi. Prema novom indeksu  

razvijenosti  to  više nemaju. 

 Rekao sam da mi je  drago  da je država, odnosno  resorno ministarstvo  uvidjelo 

grešku  na koju smo kao  Zajednica  županija, ja osobno, upozoravali. Međutim, oni su taj 

Zakon preko  Vlade, odnosno  Sabora  donijeli i  sada vidjeli situaciju u tim jedinicama 

lokalne uprave, da bi ispravili što se ispraviti  dade. Rekao  sam, prošle srijede je izglasan  

novi  Zakon, koji ne ide  na štetu  državnog proračuna, odnosno  županijskog proračuna u 

svojoj  velikoj  mjeri, što  će nama opet uzeti  otprilike  1,2 milijuna kuna prema prvim 

procjenama iz  stavke poreza na dohodak, i slijedećih, teško  je reći, 4 ili  5 milijuna kuna  iz  

decentraliziranih sredstava ove  županije.  

Zašto  vam sve to  skupa  govorim?  

Iz razloga da moramo biti  svjesni okruženja, moramo biti svjesni  naših  prihoda u 

Proračun, ali isto tako moramo biti  svjesni da ovakvo okruženje zahtjeva maksimalnu 

ozbiljnost, maksimalnu racionalnost, odgovornost i savjesnost pri  aktivnostima koje se tiču  

punjenja i  pražnjenja našeg Proračuna. Kada kažem punjenja  prvenstveno  mislim na 

naplatu prihoda. Jako mi  je drago kada uspoređujem prvih  šest mjeseci ove godine sa  istim  

razdobljem prošle godine, da imamo  oko  14,5 % veće punjenje Proračuna, što znači  bolju  

naplatu prihoda za isto  vrijeme, sa  iste strane imamo postignute značajne uštede na 

mnogim stavkama. Posebice  želim naglasiti  kontinuitet u naporima ušteda, prvenstveno  na 

stavci  materijalnih i drugih  izdataka  svih zaposlenika, rekao  bih  jednom hladnom pogonu  

Istarske  županije, gdje  kao što  možemo procijeniti danas, do  kraja godine će taj napor  biti 

veći od  2 milijuna  kuna, odnosno sve te uštede na ovoj  točci, što  znači da uz  jedno  takvo 

ponašanje i  takvo odgovorno  i planiranje, ali i  raspolaganja Proračunom, jesmo doveli do 

toga da danas možemo  reći kako  nam je Proračun likvidan, solventan, stabilan i 

uravnotežen.  

   Pročelnica će ići u  cijeli niz  detalja. 

   Mislim da je to najvažnije što sam  želio reći. Ali,  isto tako  želim da  svi mi zajedno 

prilikom predlaganja Proračuna za  slijedeću godinu budemo toliko  svjesni i  razumni 

situacija na koje  vas  svih upozoravam, kao što smo to  bili lani, kao što smo to bili i 

1.062015. godine, kada  ste prihvatili rebalans, odnosno prijedlog  Proračuna, te  vas molim 

da takvi  dalje ostanemo  kako bismo  mogli  reći  da imamo  siguran i  stabilan Proračun. 

 

  SLAVICA BENČIĆ KIRAC, pročelnica Upravnog odjela  za  financije i proračun  IŽ, 

naglašava da će inače  kao i uvijek  putem prezentacije probati  kroz  brojke predočiti 

ostvarenje Županijskog proračuna u prvih 6  mjeseci ove godine.  

Zakonska je obveza  predaje zakonskih izvješća u  roku  koji je definiran sa 10. srpnja 

i ovo je  presjek stanja  prihoda i rashoda  na  taj  dan, odnosno u tom obračunskom  

razdoblju. 
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Ukupno smo u  cijelom ovom periodu ostvarili sredstva u vrijednosti, kao što je  Župan 

rekao, 14 %  više nego u istom  razdoblju  prethodne godine, odnosno imali  smo  

raspoloživa sredstva u vrijednosti 144.000.000,00 kuna, ali  smo u istom  razdoblju potrošili u 

vrijednosti  rashoda manji iznos, odnosno  6,2 % u odnosu  na isto razdoblje prethodne 

godine, odnosno  131.000.000,00 kuna.  rashoda.  .  

U segmentu izvršenja u odnosu  na plan prihodi se  kreću u  rasponu od  5,6 % od 

plana, a rashodi u vrijednosti od 32 ili  33,00 od plana.  

Župan je već istaknuo izradu  donošenja Proračuna, a isto tako i  izradu donošenja 

izmjena i dopuna Proračuna, gdje su  navedene stavke prihoda, prvenstveno onog  

najznačajnijeg našeg izvornog prihoda, nenamjenskog prihoda  poreza na dohodak uskladili 

u segmentu  kretanja prihoda poslovanja, gdje on čini   najvažniji dio. Mogu reći   da smo  na 

razini ove stavke   99,2 %, odnosno 99,3 %, odnosno da smo  na  razni  prethodne godine i  

da je taj prihod kao takav  u ovom trenutku  stabilan. Isto tako, kao što sam na sjednici  

Odbora  za  financije i proračun rekla, trendovi  koje mi  pratimo u vrijednosti, svaki  mjesec, 

sa 31. kolovozom, su  takvi   da ukazuju  na kontinuitet koji smo već istakli.    

U navedenom razdoblju izvršili  smo rashode poslovanja u  nešto smanjenom obimu, 

odnosno sa vrijednosti od 94.000.000,00 kuna,  nešto  veće rashode za kapitalnu imovinu i 

ostale, tako da  rezultat razdoblja u dijelu  sučeljavanja prihoda i rashoda, dobivamo rezultat 

kao  višak prihoda  razdoblja  u segmentu tekućeg poslovanja od  23.497.000,00 kuna.  

U segmentu  računa  financiranja, odnosno  sučeljavanja izdataka i prihoda  za  

financijsku  imovinu i otplatu  zajmova, imamo prvenstveno  negativan rezultat iz  razloga  

povratka kratkoročnog  kredita za  financiranje  europskih projekata iz  2014. godine, ali  

sučeljavanjem jednih i drugih podataka, kao što ovdje u tabeli vidite, imamo   pozitivan 

rezultat razdoblja sa 13.042.000,00 kuna,  koji  smo  kao takav iskazali u  ovom periodičnom 

izvještaju za  2015. godinu.    

Pozitivan je dio što  prenosimo pozitivan rezultat razdoblja iz  prethodne godine.  

Pratimo sve strukture prihoda i  rashoda. 

Rekli smo za prihode od  poreza  na dohodak da su u  trendu vrijednosti prihoda ove 

godine, odnosno vrijednosti usklađenja sa prvim rebalansom, odnosno drugim, u vrijednosti 

od  50 % , a u ukupnom ostvarenju 77 %. 

Kao što sam rekla na sjenici  Odbora  za  financije i proračun IŽ, imamo  jedan skok u 

dijelu prihoda od poreza  na imovinu. Rekla sam rekla da je to porez  na nasljedstvo i darove, 

jer  smo imali izvanredna  dva rješenja  sa izdavanjem, odnosno naplatom poreza sa drugim 

nasljednim redom, gdje se isto odnose  na novčana sredstva. 

 U  dijelu poreza na robu i uslugu je  naplata poreza na  cestovna motorna vozila, koja 

je za  5 %  veća nego  lani. Broj  vozila je  manji i to je kao takvo  računano, ali je  mjerama 

naplate sve pokriveno i radi toga  uspijemo  naplatiti cijeli  razred tekuće godine, odnosno  

vrijednosno, odnosno čak i  više nego u istom razdoblju prethodne godine.  

U segmentu pomoći  iz ostalih institucija iz  Proračuna,  nešto  su one manje u odnosu  

na planske vrijednosti, ali  je to ovisno o refundacijama  sredstava iz  državnog proračuna, 

kao i refundacijama sredstava za  europske projekte.  

Značajan skok iskazuju pomoći za  decentralizirane funkcije, a to je ustvari posljedično 

zbog  izmijenjenih  stopa, stope  su prepolovljene sa 12 % na 6 %, u  segmentu 

decentralizacije ovisni  smo u  segmentu  naplate prihoda, odnosno potpora u  tijeku  

posljednjeg mjeseca. 

Ostali su pokazatelji u   segment trenda, odnosno u  segmentu  naplate od  nadležnih 

korisnika. Ovdje  jedino  još  da istaknem da su u segmentu iskazivanja svih prihoda, obu 

iskazani   po novčanom tijeku, oni koji su bili naplaćeni sa 30.06.2015. godine.  
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 Ovdje ima još  jedan skok koji je značajno iskazan,  to je prihod  koji  se iskazuje od  

donacije fizičkih i pravnih  osoba, sa 1980 njima je postotak  porasta za  2014. godinu, 

izmjena  razloga uplate  donacije od strane poslovne  banke.  

Ono što je interesantno i što  pratimo i što je  najznačajnije je naplata poreza na 

dohodak. Imamo pregled Fine, dobivamo ga svaki  mjesec, kao  što dobivamo  za  Županiju, 

tako  to dobivamo za sve naše gradove i općine, iz  razloga  što za  njih  vršimo  naplatu  

poreza njihovih  gradskih i općinskih i  s time usklađujemo analitičke evidencije, ali isto taj 

pregled je dobar radi toga pratimo  područje cijele županije, u  tom istom razdoblju u odnosu  

na prethodnu godinu naplatili  smo  21.856.000,00 kuna manje, odnosno  7  %, 93 %  manje, 

a taj  trend je prisutan i u kolovozu. Ukupno  smo  na području Županije u dijelu  

nenamjenskog, naplatili 1.700.000,00 kuna manje, ali smo unutar decentralizacije  naplatili  

14.170.000,00 kuna manje. To je  nadomješteno, kao što sam već rekla, iz  dijela  potpora 

izravnanja.         

Sukladno onome što  ste prihvatili po  prvom rebalansu,  trendovi su takvi da to znači  

da ćemo porez  na dohodak naplatiti u dijelu poreza  sukladno očekivanjima, to je u  planu  

nenamjenskom dijelu od  91.000.000,00 kuna.  

Kao što smo pratili prihodi  po  stranim grupama i odstupanje, imamo i odstupanja, 

odnosno  glavne  grupe rashoda. Ovdje sam htjela vam prikazati decentralizaciju da vidite  

kako se je odnos naplate promijenio, odnosno gdje je  puno manji iznos  u vrijednosti, 

odnosno  polovinu prihoda  smo dobili direktno  10.400.000,00 kuna iz  potpora  izravnanja, a  

puno  više  potražujemo, odnosno dobili  smo iz državnog proračuna, s time da nam to  

direktno utječe na likvidnost, koja  nije ugrožena, ali znači jedini mjesec gdje smo potporu 

izravnanja dobili  akontativno  i  nakon toga opet obračunski  dio je  mjesec travnja nakon  

insistiranja  putem Zajednice  županija  za akontativnom uplatom. 

Ovdje  je saldo da  se vidi, ali  moram reći, znači, prijenos od  1.100.000,00 kuna koji 

je  bio sa 30.6., to  je  samo  obračunski. Ta  sredstva su  već  bila početkom srpnja 

isplaćena našim decentraliziranim korisnicima. .      

U  segmentu, znači, da su ona potporna i  kao takva i već  odavna potrošena.  

U segmentu kretanja strukture  rashoda, ovdje su  glavne  grupe  rashoda. Kao što 

znate naš Proračun obuhvaća i korisnike  sve koji su iskazani unutra. Svi  rashodi  drže  

razinu unutar članskih vrijednosti, 50  % ispod  plana su svi u ovom segmentu sa 30.06. 

Razina  im je  34,2 %. Vidljiva  su smanjenja  rashoda u  odnosu  na isto  razdoblje 

prethodne godine u segmentu  rashoda za  zaposlene i  materijalnih  rashoda, isto tako i 

financijskih. 

 U  segmentu  porasta  troškovnih kategorija subvencija i  pomoći, to je  samo iz  

razloga  da vas podsjetim da smo izmjenama  i  dopunama  Proračuna, isto   tako i 

Proračuna za  2015. godinu, vršili  relokaciju  sredstava, odnosno da smo iskazivali  sredstva 

na drugi  način na  druga konta, sa konta 38  prešli smo  na konta 35, pa  ovi podaci iskaču u 

odnosu  na prethodno razdoblje iste godine.  

 Ovdje još mogu  reći  da se ovi rashodi, koji su  vezani  na provođenje kapitalnih i 

ostalih, ovisni o  sustavu  javne nabave i ostalim svim procedurama koje su zahtijevane, a 

ono što smo rekli u  segmentu ostalih  rashoda, manje su izvršeni i  rashodi, pogotovo  radi 

ovog elementa Uredbe o isplati sredstava neprofitnim  organizacijama u dijelu njene 

primjene. 

 Ono što još pratimo jeste i kod  Proračuna uvijek vraćamo i to,  ovo je  struktura  u 

segmentu prikaza  grafičkog  koji odjeli  najviše troše, kao  što je i Proračunom 

raspoređujemo, tako i  kroz  izvješća to iskazujemo, najviše nam troše oni odjeli koji su  

nadležni za  korisnika, a to je  školstvo sa  28  %, zdravstvo  sa 16 % i  nakon toga praćenje  



23 
 

poljoprivrede  u  segmentu sustava navodnjavanja, koji  nosi veliki  trošak,  ovaj  put se 

pojavljuje i  Upravni odjel za  financije  radi  povrata kredita  sa 13 %  od izvršenja.  

 U  segmentu  Europskih projekata gdje  je to  dosta značajno i to utječe na naš 

Proračun, kod  Proračuna smo o tome pričali, znači,  potraživanja su sa  30.06. 

17.700.000,00 kuna. To znači ono što očekujemo  da se refundira i  što očekujemo naplatu, 

od toga  polovica  se odnosi  na projekte gdje je  Istarska županija  nositelj, a otprilike  isti  

iznos, onih  8.900.000,00 kuna, odnosi se na  ovaj  dio koji se sufinancira našim povezanim 

poduzećima ili ustanovama, a provode se po  sporazumima.   

Isto  tako  ta potraživanja su, vraćali  smo  se i unazad, su  nešto povećana u odnosu  

na isto  razdoblje na 31.012., ali  morate znati  da se ti troškovi  kontinuirano vrše, iskazuju i 

za  njih se traži  refundacija.  

Ukratko toliko.  

Ukoliko imate neke potrebe za  pitanja odgovorit ću. U  materijalima su  dani  ukupni  

elementi  kako to Pravilnik o proračunskom  računovodstvu propisuje sa svim obrazloženjima 

što  od  našeg  upravnog  tijela, a što  od strne svih upravnih odjela.  

 

ZAMJENICA PREDSJEDNIKA; zahvaljuje  Županu i pročelnici  Upravnog  odjela  za  

financije i proračun IŽ, na iscrpnom  prezentiranom prijedlogu Polugodišnjeg  Izvještaja o 

izvršenju  Proračuna Istarske županije za  2015. godinu. 

 Otvara raspravu  za  klubove  vijećnika, za  koju se javlja Željka  Hrlić, u ime Kluba  

vijećnika  HDZ. 

 

ŽELJKA HRLIĆ (HDZ). 

Generalno, ako gledamo Izvještaj, prije svega, bih  pohvalila da se  financiranje  EU 

projekata vršilo iz dnevne likvidnosti, bez dodatnih kratkoročnih zaduživanja. Mislim da je to  

stvarni  veliki korak naprijed i moramo priznati svaka čast na tome.     

Ono što  nas malo  muči je  manjak prihoda  od poreza  na dohodak. Znamo  svi iz 

kojih  je to razloga, pa nadamo se da ćemo ipak to  na nekakav način uspjeti nadoknaditi, jer 

iznos je pozamašan. 

 Što se tiče upravnih odjela primijetili  smo da  Upravni odjel za  održivi  razvoj, za  

turizam i za  međunarodnu  suradnju i  Europske poslove, ima indeks ispod 20,  pa  me 

zanima zbog  čega, da li  je to zbog  još neostvarenih  projekata, a dok, ako sam dobro  

shvatila, molila bih samo da mi se  potvrdi,  Upravni odjel  za  financije i proračun IŽ  ima 

indeks  preko 85, ako sam dobro  shvatila to  je zbog  nekog  kredita, otplate nekog  kredita, 

pa bih  molila samo da mi se  to obrazloži. .   

    

Pošto se više nitko nije javio za raspravu za  klubove vijećnika, ZAMJENICA 

POTREDSJEDNIKA, zaključuje raspravu za  klubove  vijećnika, otvara pojedinačnu  

raspravu. Kako se nitko  nije javio za riječ, zaključuje pojedinačnu  raspravu i daje  riječ 

Slavici  Benčić Kirac, da odgovori  na postavljena pitanja. 

 

SLAVICA BENČIĆ KIRAC, pročelnica Upravnog odjela za  financije i proračun IŽ, 

zahvaljuje  se na postavljenom pitanju i naglašava da će ako  je  potrebno  na postavljena 

pitanja  detaljno odgovoriti,  ali u segmentu  upravnih  tijela za koje  ste naveli, Upravni  odjel 

za  održivi razvoj,  Upravni odjel  za  turizam i  Upravni odjel za  međunarodnu  suradnju, 

imaju  veliki iznos  sredstava  koji je  baziran na namjenskim sredstvima. U  Upravnom odjelu 

za  održiv  razvoj to su prvenstveno  sredstva koja su  locirana  za Županijski centar za  
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gospodarenje otpadom na Kaštijunu. Imaju veliki iznos sredstava na namjenskim sredstvima 

i ovisno o  naplati  namjenskih  sredstava vršimo i ista plaćanja radi  planiranja na taj način. 

 Upravni  odjel  za  turizam ima  velika  sredstva  Ministarstva turizma  i sredstva koja  

su od turističkog  zemljišta, gdje se naplata tih  sredstava očekuje u srpnju i kolovozu  

mjesecu, kada i dospijevaju računi Ministarstva  turizma na naplatu . 

I u segmentu  europskih projekata  isto tako. 

 Znači, ovisno je  o naplati namjenskih prihoda.  

 Na dnu svakog odjela imate šifrarnik iz  kojih  se sredstava pojedina aktivna financira. 

Putem toga  se mogu ista i  pratiti. 

U  segmentu  Upravnog odjela za  financije i proračun, izvršili  smo povrat  

kratkoročnog  kredita iz  2014. godine u prvom dijelu godine, u prvom kvartalu, zbog toga  

ima indeks  80 %. 

    

ZAMJENICA PREDSJEDNIKA, zaključuje raspravu i daje  na glasanje  Prijedlog  

Polugodišnjeg Izvještaja o izvršenju  Proračuna Istarske  županije za  2015. godinu, te nakon 

glasanja  utvrđuje da je  Skupština sa  26 glasova  «ZA», bez  glasova  «PROTIV» i 6 

«SUZDRŽANIH» glasova, prihvatila 

 

    POLUGODIŠNJI IZVJEŠTAJ 

        o izvršenju  Proračuna Istarske  županije za  2015. godinu,  

  

AD – 4 Izvješće o radu Župana Istarske županije za razdoblje od 1. 

             siječnja do  30. lipnja 2015. godine 

 

ŽUPAN, zahvaljuje na danoj  mogućnosti  da ukratko  predstavi najznačajnije 

aktivnosti ili točke  ostvarene, učinjene u prošlih   6 mjeseci. 

Kao što je uobičajeno svakih  6  mjeseci podnosim  Izvješće o  svome radu, pokušam 

sintetizirati brojne aktivnosti koje svakodnevno  se dešavaju u  i van  naše Županije, pa  tako 

i ovaj put uz  7  uobičajenih  točaka dopustite  mi da  malo  više naglasaka  dam na upravo  

najvažnije  događaje, te na Zaključak. 

 Kada govorimo  najvažnijim događajima koji su o bilježili prošlih  6 mjeseci, 

subjektivno sam pokušao  to izdvojiti i reći kako smatram da je to definitivno  početak 

izgradnje  nove Opće bolnice u  Puli, koja ide jednim jako  dobrim tijekom, gdje je  već oko  

jedna trećina građevinsko-obrtničkih  radova  učinjeno i  gdje upravo  za  nekakvih 

dvadesetak  dana očekujem da i  infrastrukturni  dio pristupne ceste, oborinske odvodnje, 

rotora i svega ostaloga, bude  dostupan za naše sugrađane.  

Mislim da je jako  važno ono što smo  već par puta ovdje  pričali, reći  da smo uspjeli  

dobili uporabnu  dozvolu na Valturi, da smo osigurali da 139 pomoćnika u  nastavi  započnu  

raditi u novoj  školskoj godini na način da smo zajedno svi  gradovi i  županija kandidirali  i 

dobili  maksimalan iznos  sredstava za svu  našu  potrebitu  djecu. 

Te ono što ipak  vrijedi istaknuti, ja se osuđujem reći  da jednim dijelom  sva ta naša  

djelovanja, aktivnosti,  subvencije i poticaji, jesu  doprinijeli brojci, a brojaka je  takva  da  od 

prije  dvije godine na isti  datum imamo manju  stopu nezaposlenosti, 31,8 % u Istarskoj 

županiji. Danas  je nezaposlenost u  Istarskoj županiji oko 4,8 %, što je dvostruko bolji  

rezultat ili  više nego u   Europskoj uniji, a i više od toga nego u Republici  Hrvatskoj, ali  

vjerujte nismo i  nećemo biti zadovoljni s tom brojkom, nego ove  aktivnosti, prvenstveno u 

dijelu gospodarskog  rasta i  razvoja, koje je prvo poglavlje, itekako će se nastaviti.  
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Sada neću  ići  sve točke obrazlagati cijeneći  vaše vrijeme  i materijale koje  ste dobili  

na uvid, nego  ću samo  reći  da mi  je drago što  zajedno sa  gradovima, općinama, 

nastavljamo  cijeli  taj proces pomoći gospodarstvu, poljoprivredi, obrtništvu i  turizmu, ali  i  

najaviti  nešto  gdje sam imao  veliku pomoć svih  općina i  gradova, odnosno javnog  

sektora, ne ja kao osoba, nego mi  kao  Županija i  Zavod  za prostorno  planiranje, to je 

uključenost partnerstvo  pri izradi novog Prostornog plana  Istarske županije, koji  će biti  

jedna  od  budućih tema ove Županijske  skupštine, a čiji je  neki dan javno izlaganje 

završilo, gdje je  ključni princip  supstidjarnost i  partnerstvo. Dakle, one prioritete koje 

općinsko  vijeće, gradsko vijeće, misli  da su prioriteti za  razvoj  nekog m područja, to oni  

nama dostavljaju kako bismo i mi  to znali uvrstiti u  Županijske prostorni plan. 

Evropski  fondovi  idu  svojom dinamikom. Žao mi  je  što  nemamo još   veći vjetar u  

jedra od strane resornog  ministarstva po uzoru  na neke  druge nama  vrlo prijateljske   

države, poput Poljske, ali ono što je  činjenica, unatoč problemima koje ste mogli i prije čuti u  

matematičkom dijelu  realizacije  tih aktivnosti, a to je  Polugodišnji obračun, dakle, u  

matematičkom dijelu, financijskom dijelu, praćenja tih  europskih projekata, mi  smo uspjeli  

napraviti  jedan veliki  korak naprijed u  smislu  vrlo konkretnog  vraćanja određenih 

sredstava prema bankama, kako bismo zatvorili  europske projekte, ali i  preciznog planiranja 

prema dovršetku  otvorenih, te apliciranju  novih europskih  projekata. Dakle, apsolutno 

mogu  samo pohvaliti Upravni odjel za  međunarodne projekte i  vjerovati  da ćemo, rekao  

sam, u  slijedećoj godini dobiti  novi   vjetar u  leđa. 

Neću  posebno ulaziti ni u jednu  točku, nego  samo  možda dvije rečenice 

koncentrirati se na posljednju i  reći da upravo  ta posljednja točka, to je  brzi Internet, 

naravno  da je  to infrastruktura, da je  to preduvjet razvoja, i da je to ono na čemu intenzivno  

radimo sa mnogim gradovima i općinama baš kroz  europske projekte, jer mislim da je   o 

kanalizaciji , cestama  i svemu  ostalome, već o uobičajenoj  infrastrukturi  dota rečeno.     

Rekao  sam već Opća bolnica Pula, poludnevni boravak za osobe  s intelektualnim 

poteškoćama, Gerontološki  centar i  sve ono  što smo već  danas ispričali, neću ponavljati. 

Hospiciji  ćemo zajedno  sa  Biskupijom Porečko-pulskom izgraditi. 

Imali  smo pitanje oko našeg sveučilišnog kampusa.  

Neću ponavljati, ali  ću reći  da mi  je drago  što smo uspjeli itekako nastaviti natječaj 

koji ćemo nastaviti oko pomoći mladima za «Moj  prvi  posao», i to je već nešto  kontinuirano 

što provodimo i što  će u  drugoj  polovici godine samo rasti. 

Regionalni identitet i kultura. 

Mislim da je  puno tih manifestacija jako  dobro i popraćeno, da su se mnoge udruge  

odazvale, na čemu  im  zahvaljujem. 

 Meni je posebno  draga točka  zavičajna nastava, koja je ušla u  vrtiće, izuzetno 

uspješno. A  slijedeći  tjedan imamo  i prezentaciju ulaska  u osnovne škole, gdje se iz ovog 

mjesta želim zahvaliti svim učenicima, profesorima, profesoricama, ravnateljima, koji su 

dobrovoljno  javili se i rekli  kako  žele ući u taj projekt, ne zbog  sebe, nego zbog  djece koja  

to  pohađaju. Hvala im od  srca. 

Oko učinkovitosti naše Županijske uprave, dosta je  već i danas rečeno. Ja ću samo 

reći  da smo uveli par novina u ovih prvih šest mjeseci. Neka se vide poput evidencije 

prisustva na radu, neka će se tek   vidjeti poput e-uprave, a neka  su i mjerljiva i brojčana, 

poput spomenutih 2 milijuna kuna uštede u  Županijskom proračunu, zbog toga  jer nismo  

reagirali na svako bolovanje, na svaki  porođajni itd., već  sa postojećim resursima 

popunjavamo  sva radna mjesta, ali  ne nauštrb efikasnosti,  učinkovitosti  rada županijski  

djelatnika.  
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Za Zaključak,  reći  ću samo  da jednim takvim radom, ja ću pokušati odgovoriti  na 

ukazano povjerenje građanki i  građana, na vaše povjerenje, koje iskazujete prilikom 

prihvaćanja Izvještaja o radu  Župana i  Proračuna, na čemu vam iskreno zahvaljujem još u 

ovih godinu i  10  mjeseci  ovoga mandata, te ćemo, vjerujem, zajedno  ostvariti takve  ili  još  

bolje  rezultate. 

 

ZAMJENICA  PREDSJEDNIKA, zahvaljuje Županu  na prezentaciji. 

Otvara raspravu za  klubove  vijećnika, za  koju  se javljaju  Marino  Roce, u ime 

Kluba vijećnika  HDZ-ea, Tedi Chiavalon, u ime Kluba  vijećnika  IDS-HNS-ZELENI. 

 

MARINO ROCE (HDZ):  

Župan je lijepo  prezentirao  svoje Izvješće, ali  zadnji puta kada je prezentirao   svoje 

Izvješće, ja sam naglasak dao  na gospodarstvo. 

Krenuti  ću od točke 31,8 % manje  nezaposlenih.  

Gospodine Župane, ovo ovako prikazano dobro iskazujete da ste dobar dio Kukuriku 

Vlade, jer  vi ste dalje u toj  Vladi, i ona ima takvu retoriku, jer iza  tih  38  %  trebalo bi  

analizirati koliko je onih koji su brisani sa Zavoda za zapošljavanje, koji se nisu na vrijeme 

javili po novom zakonu i propisu, koliko je onih koji su se iselili iz  Istre i kod  nas i koliko je 

onih iz  Istre  van Republike  Hrvatske, ali puno ih  ide  tražiti  posao i u Zagreb. 

 Mislim da je ovakva priča dosta uvredljiva za sve roditelje koji se  muče i izdvajaju  

sredstva da bi  školovali  svoju  djecu, pa  na kraju  kada završe  školu, jedan mi je rekao: pa  

bilo mi je lakše dok su  studirali, jer  mislio  sam   moram još  neki dinar ( kunu)  naći, makar 

je pala godinu, ali sada kada je završila fakultet ne znam više što  ću s njom. Takva je 

situacija  trenutno. I  vaš izborni program je bio  da će u vašem mandatu biti 3000 novih 

radnih mjesta. Realni odgovor:  kakva  je gospodarska  situacija,, da na vi odgovorite: koliko 

je otvoreno novih radnih mjesta. Znam da je zatvoren Beneton u Labinu, da je zatvoren  

pogon  koji su proizvodili mobilne kučice, znamo  što je sa Trikotažom Arena i sa mnogim 

drugim pogonima, gdje su se zatvarala  radna mjesta. Koliko se otvorilo novih radnih mjesta, 

ja baš  ne znam, pa  bih   molio da date podatak koliko je novih radnih  mjesta otvoreno.     

U  vašem programu, već kada sam ga poslije išao  čitati, navedeno je prvo i najveći 

naglasak je dat na Ipsilon. Znači, na  završetak Ipsilona od Matulji  do Rogovića. To sam već 

dva puta bio  postavio pitanje. Evo, to je  realizacija. Ovdje je IDS na vlasti i zajedno sa  

SDP-eom, HNS i  Umirovljenicima, na vlasti u Republici  Hrvatskoj. Znači, vaš zajednički 

projekt. Uz  to  ste još naveli kasnije i Mirnu i Lim, ali dodali ste  još i  35 kilometara 

zaustavne  ceste. Evo, to je realizacija vašeg programa. 

U vašem programu još je naveden pomorsko – putnički  terminal u Puli vezano uz  

kružere, navedene su luke,  rješavanje uz Pulu i u  Poreču carinske luke, Vrsaru,  lukobran u  

Rapcu, plinofikacija Labina, plinofikacija  Novigrada, Poreča, Azil za napuštene životinje. 

Jedna  stvar koje  ste se   dotakli,  rekli ste  da je riješeno  Sveučilište, što  je i 

završeno, ali  treba biti  tu pošten i reći da je Sveučilište u  2011. godini, bivša  Vlada 

potpisala ugovor i osigurala  sredstva, i da je ta investicija  krenula- Evo, tek nakon 4 godina 

završena sa ugovorom i onim  kojim je odrađeno 2011. godine. U tome je učestvovao Grad 

Pula sa 2 milijuna  kuna. Sada je druga  stvar, sada kada je završeno Grad Pula ne želi se 

odreći komunalne naknade. Trenutno su još  pregovori između  Sveučilišta i Grada Pule da 

se odrekne komunalne naknade. Evo, to je situacija. Da li  se  Pula  treba odreći komunalne 

naknade, mnogi gradovi i većina njih u  Hrvatskoj jesu, da li  trebaju ili  ne, to je  sada druga  

odluka, ali situacija je  da je u  tom projektu, kao  Županija, malo smo sudjelovali. 
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 Sve  ovo drugo je  pohvalno, radi se, ali  ključni dio koji  će nas pokrenuti - 

gospodarstvo,  osim u turizmu što se nešto  dešava, iako u  turizmu  se puno ne dešava, 

sada su obnovljena dva nova hotela, ali dešava se u onom manjem obiteljskom dijelu,  

apartmani se  grade, širi  se, turizam ide  naprijed, ali  sa te strane nema ni  tu  drugih 

uspjeha. U  poljoprivredi smo napravili  nešto. Onaj dio koji je  napravljen nije puno, samo  se  

bojim da ne ispadne kao  sa Tržnicom  riba u Poreču, da tako  ne ispadne i ovo 

navodnjavanjem u  Valturi, koje završilo, već sada  kada je  završeno i uloženo  65 milijuna 

kuna, su problemi, jer se računalo  na punjenje iz  crpilišta koje ima koncesiju već netko  

drugi, Kaznionica  Puli. Tako da  ne bi i tamo  stajao  novac, koji  se neće iskoristiti, a puno je 

takvih projekata.  

Mislim da ne možemo biti zadovoljni. Ja ne kažem, nije to vaša  krivica, kompletna 

situacije je u  Hrvatskoj  takva i situacije  i ono  kako ova  Vlada vodi  Hrvatsku  4 godine, a vi 

ste dio te Vlade. Ja to stalno ovdje  ponavlja. Vi  ste dio te Vlade  još par dana ste u  njoj, bez 

obzira  na sve, to  su vaše odluke i  vaše vođenje i  pripremanja  gospodarske  situacije u 

kojoj bi  netko  mogao investirati ili  poboljšati ovu situaciju. Ali, reći  da je za  31,8 % 

smanjena  nezaposlenost, matematika  svašta  trpi, to je statistika, svašta se može prikazati, 

ali  mi znamo  koja je situacija sa zapošljavanjem mladih ljudi, a  da ne govorimo  koja je 

situacija sa zapošljavanjem onih  koji su u  nekim godinama izgubili  posao. To je  trenutna 

situacija  kod  nas i mislim da ne možemo  reći da je dobro.    

 

TEDI CHIVALON (IDS): 

Meni je drago vajk slušati mojeg kolegu Marina Roce, jer kao  da živimo u dva svita, 

ali  dobro, to je legitimno  s njegove  strane, a lipo je za se nasmijati  svako  toliko. Trebao bi  

napraviti jedan đir po  Hrvatskoj u one krajeve gdje je danas HDZ-e na vlasti i usporediti  s 

onim ča se dešava u  Istri, i onda bi možda  malo bila  drukčija retorika.  

Slažem se, mi smo  dio te Vlade apsolutno,  sa svim onim dobrim i lošim stranama, ali  

mislim da  ste  i vi dio ove Vlade, jer  da niste dio ove  Vlade, sigurno ne biste bio danas  

direktor Plomin Holdinga.  Vas je  Vlada tamo imenovala, odnosno  predstavnici  ove  Vlade, 

i apsolutno mislim da ste duboko, duboko i vi dio ove  Vlade, provodite  najznačajnije  

energetske projekte u ovoj  državi. Vi ste direktor Plomin Holdinga, tvrtke u  100 postotnom 

vlasništvu  države. Znači, vi  ste isto tako jedan dio  ove vladajuće garniture, barem što se 

tiče energetskog  sektora.  

Neću  puno  duljiti, reći ću  kao i  na zadnjem Izvještaju  Župana reći  da pratimo  rad, 

da nam je drago  da ono što je obećano  u  kampanji da se realizira. Neke stvari  su već u  

po odmakloj fazi, neke tvari  su u pripremnoj fazi, neke stvari  su  apsolutno već stavljene   

ad acta. 

 I  želim samo reći da će naš Klub  vijećnika  IDS-HNS-ZELENI, sigurno podržati 

jedno ovakvo Izvješće, da stoji iza njega 100 % , zato što naprosto sve ono  što je bilo 

zapisano  u programu ove  koalicije, u programu  našega kandidata za  Župana, sadašnjeg 

Župana, apsolutno  ide  svojom dinamikom i  mi  smo ovdje  kao  vijećnici sigurno potpora 

vama Župane u  svojim nastojanjima da program koji ste si zamislili da  realizirate u ove  4 

godine do kraja.   

 

ZAMJENICA PREDSJEDNIKA, zaključuje raspravu za  klubove  vijećnika i otvara 

pojedinačnu  raspravu, za  koju se javlja vijećnica  Mirjana Galo, vijećnik Marino  Roce i  

vijećnik Danijel Mohorović. . 

 

MIRJANA GALO (SDSS): 
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Čitajući  Izvještaj o radu Župana mislim  da bi bilo korektno da se kaže  da je  to 

Izvještaj o radu svih  županijskih upravnih  odjela i ljudi zaposlenih  u  Istarskoj županijskoj. 

Mislim da bi takav naslov trebao  biti ovog  Izvještaja. Imam iskustva sa izvještajima u raznim 

fondacijama i  europskim i domaćim i mislim da ovakav Izvještaj za novce od  1000,00 kuna 

koje bi od  nekoga dobili i  morate ih  opravdati , ne bi prošao.  Zato bih molila da  budete 

korektni i da se kaže da je to Izvještaj o radu  cijele županije i zaposlenika u  Županiji.  

  

MARINO  ROCE (HDZ): 

Gospodin Tedi  Chiavalon me  podsjetio  na jedan dio koji sam o poljoprivredi 

zaboravio spomenuti, a vezano uz  turizam, a to je  kroz onaj  Fond  iz  kojeg se podijelilo 

mnogo  kredita i onda je  pitanje  koliko je i tamo efikasnost. U vinogradarstvu se napravilo, 

rade se vinogradi, u maslinarstvu ima efikasnost. Gospodin Milan Antolović je i sam pršutar, 

ali ne znam, tu jedino mogu gospodina ili  njegovu  obitelj reći da se nešto desilo. Znači, 

proizvodimo pršute, ali  ne znam koliko  ima to veze više s poljoprivredom, jer uzgoj svinja  ili  

poljoprivredna proizvodnja ili  stočna hrana za svinje u Istri  nema.  Žalosno je da u Istri 

imamo  4, 5 silosa, 3 silosa velika, to  stoji većinom prazno, zapravo  čak  smo i dozvolili u  

Puli  prenamjenu u Prostornom planu, pulski silos je dobio  dozvolu  da se može hotel raditi  

na njegovom mjestu, jedan strateški objekt za koji se  potrošio novac i novac,  a ne razmišlja 

se kako  se poljoprivredom koristi taj objekt, nego prepušta ih se  da se ta imovina i 

vrijednost ruši i da se gradi  nešto drugo.  

U tom smislu meni su iz  Općine Kraša, a to je trebalo biti moje  pitanje danas, jer su  

me zamolili, u  4 godine su izradili  7 prostornih  planova, imali 37 javnih  rasprava, potrošili 

su  neko vrijeme i novac. I dandanas i kada su izmjene Prostornog plana nemaju suglasnost 

od  Istarske  županije ni  na jedan od tih prostornih planova. Oni se pitaju, sve više sumnjaju, 

da  nije to  struka i posao, nego  da je to više politika, da se za  nešto  kažnjavaju. To je 

danas  bilo moje pitanje koje sam trebao postaviti od  njih. 

S druge strane novac iz  Poljoprivrednog  fonda za mnoge agroturizme. Agroturizmi  

dobro  rade, ali koliko  su ti agroturizmi pokrenuli, zapravo koliko oni sami  jesu  agroturizmi,  

to jest koliko  se oni  bave  poljoprivrednom proizvodnjom ili  je to ugostiteljsko-mljekarski dio, 

onaj  drugi  dio koji  nema poticaj iz  poljoprivrede. Tako da ima  nekih  stvari u koje  

krenemo, ali  nemamo efekte do kraja. Ja mogu  reći i za  preradu mesa, to je u  redu, radi 

se, zaposlite ste neke  ljude, okreće se neki novac, ima,  ali nije ostvarilo na nekim mjestima 

efekt onaj koji bi  trebao biti u  poljoprivredi, barem ne, to je moje  razmišljanje. 

 Evo, Župane, i  na tom  dijelu  treba razmisliti i dati značaj  kako  pokrenuti 

proizvodnju. Evo, nažalost, danas i  gospodin Milan Antolović nam je spomenuo  brojke iz  

stočarstva i poljoprivrede koje su bile  pred  100  godina, pa  kada se usporedimo  sa danas 

napravili  smo  nešto, ali još je daleko od toga što Istra može i koliko  treba. 

 

DANIJEL MOHOROVIĆ (SDP): 

 Potrudit ću  se biti  kratak. 

Gospodine Župane, u  svom Izvješću  posebno  naglašavate početak gradnje  Pulske 

opće bolnice, za  koju znamo da se financira većinskim dijelom iz državnih  sredstava, 

navodite  kampus o kojem smo već pričali, 90 milijuna kuna, državna sredstva, navodite 

projekt  financiran od strane Fonda za  razvoj  turizma, skoro  7 milijuna kuna, a u  Zaključku 

jedna rečenica, moje pitanje vezano za  ovo  Izvješće, otprilike glasi  da  ste nezadovoljni  sa  

tempom izvršenja projekata za  koje je  potrebna suradnja sa državom.  

Kažemo  da je   najbitnije, najteže projekte i  ovaj  Zaključak, želim dobiti odgovor  da 

javno kažete koji su to projekti za koje niste zadovoljni tempom kojim se odvijaju, da se to 
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javno čuje, i ono što kaže kolega Marino  Roce, s obzirom da  smo još uvijek u istoj  Vladi, 

već kada je počela predizborna kampanja, onda da se, ako  Vlada ne sluša vas na 

sastancima, na pregovorima koalicije,  da se javno  čuje koji projekti zbog  čega nisu  

realizirani.  

 

ZAMJENICA PREDSJEDNIKA, zaključuje  raspravu i moli Župana da odgovori  na  

pitanje i reći da je Izvješće o  radu  Župana Izvješće  ne njegovo osobnog  rada, nego njega 

kao  čelnika jednog  sustava koji ima  lijepo  raspodijeljene poslove, a kojima je  na  čelu sam 

Župan.   

 

ŽUPAN,  najprije ću  reći ovako iskreno  kada sam tu  sjedio i kako ste krenuli onda 

sam se pitao  da li će virus izbora se proširi ovom  salom i  drago mi je da uz  izolirane, reći 

ću  slučajeve, taj  virus izbora se nije proširio među  vama i  hvala vam na  tome, nego  smo 

ostali konkretni, ostali smo operativni. 

Gospođa Mirjana Galo je  dala  jedno pojašnjenje ili kritiku, vezano za samu  formu 

Izvješća. Ja sam dužan reći dvije  stvari. Prva, da je zakon propisao da  Župan treba svakih  

6 mjeseci  podnositi vama Izvješće o  radu. Nje rekao kako. Ja mogu napisati  jednu 

rečenicu: «Ja radim naporno» i to može Izvještaj o  radu župana. I  zakon je zadovoljen, sve 

je  u  redu. Ja sam gledao  izvješće o  radu i  svih  ostalih  župana u  Republici Hrvatskoj. 

Vjerujte, a to možete proguglati, da toliko  naporno i detaljno nitko, kao moja  malenkost, ne 

radi, ma ne iz razloga  da ja vas uvjeravam ili  da dižem cijenu  sebi, već  da nabrojim sve 

konkretne  aktivnosti  na kojima, ne ja, nego  tim, zamjenice, pročelnici, zaposlenici, svi  

radimo, jer je  jasno da jedan čovjek ništa sam učiniti  ne može, a ovo je prilika da javnost  

vidi taj naporan rad koji se iza  tih vidova  često  ne vidi.  Zato  želim  ovom prilikom zahvaliti 

svima koji  na bilo koji  način su  spomenuti  kroz  bilo koji program, manifestaciju, aktivnost u  

radu i vjerujem da ovo naše zajedništvo, koje je nas vrati će i  dalje trajati  do  kraja  

mandata. 

Kada je  gospodin Marino  Roce pričao o gospodarstvu, to je bilo malo zbog  ovih  

virusa   o kojima sam  prije rekao, ja  ću pokušati  na isti način odgovoriti. 

 Statistika  je takva kakva je, podaci su  službeni, jer ih  ne izmišljamo i otvoreno je, ali 

i zatvoreno puno  radnih  mjesta Sada ću  ja taj  virus  ubaciti i reći da je  zatvoreno puno   

radnih  mjesta zbog toga  jer je bilo  puno  nezdravih trgovačkih  društava iz  vremena, 

naravno, bivše Vlade. Dakle, idemo onda na taj način razgovarati, pa se možemo vrtjeti u 

krug, ništa nećemo  učiniti. Zato vas molim, ako imate konkretan prijedlog  vi, HDZ-e, klub, 

tkogod za pomoć nastavku  gospodarstvu, obrtništvu, poljoprivrede, dapače, otvoreni smo , 

sada je prijedlog  kada budemo slagali  Proračun za  slijedeću godinu, a sve ovo što kažete 

daje  mi samo za  pravo da  ne smijemo biti zadovoljni niti  nismo  sa ovih 4.150  ljudi  

nezaposlenih, već da imam potporu, to  tako isčitavam, u novim aktivnostima, programima, 

koje ću vam predložiti  za slijedeću i 2017. godinu,  kako bi  ta brojka  na kraju mandata bila 

još bolja nego  danas. 

 Gospodinu  Tedi  Chiavalonu, samo  jedno  veliko iskreno hvala , ne samo  na 

današnjim rečenicama i  naravno  cijelome Klubu, nego  na izrazito korektnoj suradnji tijekom 

cijeloga  mandata, koji  se nadam da će takav i ostati. 

I  gospodinu Mohoroviću, koji je  postavio  pitanja vezano za  financiranje države 

određenih projekata i koji su  to  projekti  s kojima nismo zadovoljni, mogu odgovoriti  vrlo 

egzaktno  i  jasno, opet ne ja  svojim riječima, nego  studija  Ekonomskog instituta, tih  

800.000.000,00 kuna  koje svake godine više plaćamo, hvala boga, da barem djelić toga  se 

vraća u ono u što se trebalo  vratiti  pred 10, 15 godina, naravno, da je to  bolnica, da je  to  
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Sveučilište,  ali  ljudi moj  dragi, Mostar ima bolje sveučilište nego  Pula, idimo govoriti, 

spustiti se  na zemlju i govoriti zašto ta država više još  ne vraća onim koji  pune državni 

proračun puno  više nego ostatak  Hrvatske. 

 I da, nismo zadovoljni, nismo  zadovoljni  na primjer iz  Fonda za  razvoj  turizma. 

Zašto? Jer se taj Fond, dobro vi kažete, 6 ili  7  milijuna kuna  smo dobili nazad, u redu, 

koliko smo mi  uplatili u taj  Fond, a koliko ostatak Hrvatske. Govorimo, naravno, o 

turističkom zemljištu,  gdje  naše  tvrtke iz  Istre, pune 80 %  toga  Fonda, koliko dobivamo  

natrag, pa zato valjda jer smo Istrijani, prepošteni, preobzirni, na čelu  tog  turizma niti 40 % 

od  turizma. Dakle, to je  jedan dokaz  da želimo  pomoći  svima u  Hrvatskoj koji se  žele 

baviti  turizmom, ali  nemojmo zaboraviti izvor  sredstava Fonda, državnog  proračuna i van 

proračunskih  fondova. 

 Sa čime  nisam zadovoljan?  

 Ništa novoga  neću  reći ako kažem da nisam zadovoljan sa stanjem realizacije 

upravo projekata koje  je gospodin Marino  Roce naveo i  hvala mu  na tome, što znači da 

ozbiljno  shvaća moj  program, da ga čita, kao i  ja  svaki dan i da  vjeruje da će i   vojni 

aerodrom biti u  funkciji i putnički  terminal i  Ipsilon  se izgraditi i mnoge druge  vojne 

nekretnine staviti u  funkciju, što ja isčitavam  kao  jedan doprinos svih  vas još  boljoj  sutra 

Istri. Hvala vam u potpori u tome.         

 

ZAMJENICA PREDSJEDNIKA, zahvaljuje  gospodinu  Županu i zaključuje  raspravu i 

daje  na glasanje  Izvješće o radu  Župana Istarske  županije  za  razdoblje od  1. siječnja do  

30. lipnja  2015. godinu, te nakon glasanja utvrđuje da je  Skupština sa 24 glasa «ZA», bez  

glasova  «PROTIV» i 7 «SUZDRŽAIH»  glasova, usvojila 

 

     I Z V J E Š Ć E 

o radu  Župana Istarske  županije  za  razdoblje od  1. siječnja do  30. lipnja  2015. 

godinu, 

  

AD – 5 Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Polugodišnjeg izvještaja o 

              izvršenju   financijskog plana Županijske uprave za ceste 

              Istarske županije za  razdoblje od 01.01. do 30.06. 2015. 

             godine 

 

ROBI  ZGRABLIĆ,  ravnatelj  Županijske uprave za  ceste IŽ, dao je kraći osvrt na 

Prijedlog  Zaključka o prihvaćanju  Polugodišnjeg izvještaja  o izvršenju  financijskog  plana 

Županijske uprave za  ceste Istarske  županije  za  razdoblje od 01.01. do  30.06.2015. 

godine. 

Ukupni prihodi i primici ostvareni su sa 36.941.690,00 kuna ili  45,4 %  od  plana, a 

ukupni  rashodi i izdaci  ostvareni su  sa 37.102.125,00 kuna ili  45,6 %  od plana, što  

rezultira  tekućim manjkom od  160.434,00 kune na dan 30.06.2015. godine. 

Ukupni prihodi od 36.941.690,00 kuna razvrstani su u prihodima i primicima na 

slijedeći  način.  

Prihodi poslovanja ostvareni su  sa 34.503.000,00 kuna ili  43,7 %  od plana ili  101,25 

%  u odnosu  na razdoblje 2014. godine. 

Pomoći od subjekata opće države ostvareni su za 7.000.054,00 kuna ili  8,2 % u 

odnosu  na plan ili  54,3 %  u odnosu  na  razdoblje  2014. godine.  

Prihodi od imovine ostvareni su  sa 33.433.390,00 ili  50,5 %  od plana ili  104 %  u 

odnosu  na razdoblje 2014. godine, te  je najveći dio novaca  naknada za ceste. 



31 
 

    Prihodi od  administrativnih pristojbi  ostvareni su  sa 15.532,00 kune ili 25 % od plana i 

raspoloživa sredstva iz prethodnih godina u iznosu od  2.438.282,00 kune. 

 Što se tiče samih  rashoda i izdataka, oni  su ostvareni , kao što smo rekli, sa 

37.102.125,00 kuna, odnosno  45,6 %  od plana. 

 Ako ih rasporedimo po programima, rashodi za zaposlene su izvršeni sa  

1.122.953,00 ili 36,4 % od plana. Materijalni  rashodi izvršeni su sa  30.5005.937,00 ili  44, 7  

%  od plana. 

 Financijski  rashodi izvršeni su sa  105.503,00 kune ili  45,9 %  od plana. 

 Pomoći unutar općeg proračuna velikim gradovima izvršeno je sa 2.600.856,00 kuna 

ili  47,3 %  od plana. 

 Naknade  građanima za  povrat sredstava cestarina izvršena je sa 206.719,00 kuna ili  

51,7 %  od plana. 

 Izdaci  za otplatu zajmova  izvršeni su  sa  2.500.000,00 kuna ili 96,2 % od plana ili  

100 % u odnosu  na razdoblje  2.014. godinu. 

  Ako  to u  kratkim crtama stavimo  po programima, najviše ide za  program 

održavanja i upravljanja, za  koji je  potrošeno  28.385.721,00 kuna ili  45,5 %, od  čega 

redovno održavanje iznosi  23.814.227,00 kuna ili  51,4 %, te izvanredno održavanje  sa 

4.571.493,00 kune ili  21,6 %. 

 Program građenja  u ovom prvo kvartala  nije ostvaren. 

 Pomoći velikim gradovima je, kao što smo rekli, ostvaren 47,3 %. 

 Financijski  rashodi, to je prije  svega, povrat glavnice kredita,  ostvareni su  sa 92,2 

% ili  2.600.000,00 kuna. 

 I svi ostali  rashodi  Županijske uprave za  ceste i  sve naknade koje  plaća 

Županijska  uprava za  ceste, ostvareni su   sa 3.514.000,00 kuna ili  36,8 %.  

 Ono što  moram istaknuti u ovom razdoblju je da smo  Pravilnikom o  rasporedu  

sredstava za  financiranje, građenje i održavanje  javnih  cesta, Županijskim upravama za  

ceste u  četvrtom mjesecu, kao i svake godine, dobili  sredstva u iznosu od 4 milijuna kuna 

za građenje i održavanje, a da su ta sredstva izmjenom Pravilnika  u  šestom mjesecu 

ukinuta, tako da Županijska uprava je ostala zakinut za  4 milijuna kuna, gdje ćemo  sada 

morati  sa rebalansom uskladiti prihode i rashode, a samim  time iznos  od  4 milijuna kuna 

neće biti  realiziran u  radovima izvanrednog održavanja. 

 Isto tako ono što  moram reći, a to je  za slijedeću godinu, izašao je  Pravilnik o visini 

godišnje  naknade, gdje je godišnja naknada za  nabavu , koja se plaća kod registracije, 

smanjena za  10 %, tako da za  2016. godinu, znači od  1.01., očekujemo smanjenje od  

6.milijuna kuna, što znači da će Županijska  uprava za ceste u  2016. godini imati   10 

milijuna kuna manje u odnosu  na  2015. godinu. Samim time biti  će prisiljena da sredstva 

ulaže u  najhitnije  intervencije, a da sve one programe koje smo  planirali za izvanredno 

održavanje naših cesta, jednostavno  neće biti moguće ostvarivo i  da jednostavno  

Županijska  uprava za ceste neće moći spriječiti propadanje ovih  cesta ako  se nešto  

drastično ne desi u financiranju  tih radova.  

  

 ZAMJENICA PREDSJEDNIKA, zahvaljuje Robi Zgrabliću na uvodnom obrazloženju. 

Otvara raspravu za  klubove  vijećnika, za  koju se nitko  nije javio  za  riječ, pa otvara 

pojedinačnu  raspravu, za koju se  javila  vijećnica Evelina Biasiol  Brkljačić.  

 

EVELINA BIASIOL BRKLJAČIĆ (HSU), u  pojedinačnoj  raspravi, vezuje  se na  

zadnje što je  rekao  gospodin Robi Zgrablić, pa  kaže : Čudi me da nije uzeo u obzir možda i  

racionalizaciju njihovih  poslova, možda bi i oni mogli negdje malo  zašparati u  svojim 
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intervencijama. Ne vjerujem da su oni  super odlični u  tome. Vidimo koliko  traju radovi, 

koliko se održava cesta, koliko se odugovlači. Možda bi i to gospodin Zgrablić  trebao uzeti u 

obzir  u onih  10 milina kuna manje što  je odredio za  slijedeću  godinu, a ne   svaliti  opet to  

na  grbaču  građana, jer ako izdvajamo, izdvajamo iz  naših  sredstava, koja  bi  trebala ići u 

održavanje cesta, jer je to pitanje,  ne  samo  općeg dobra, nego i  života ljudi. Htjela  bih da 

razmisli o racionalizaciji  svojih  poslova.  

 

ZAMJENCA PREDSJEDNIKA, zaključuje raspravu i daje  riječ  ravnatelju  Rob 

Zgrabliću, da odgovori  na postavljeno pitanje. 

  

ROBI ZGRABIĆ, ravnatelj Županijske uprave za  ceste IŽ, kaže da se  želi  osvrnuti   

na primjedbu  vijećnici Eveline Biasiol Brkljačić, ali  da mora  reći da  Županijska uprava za 

ceste nije povećala prihode od  2003. godine i zbilja racionalno, koliko možemo, provodimo i  

javne nabave i da što  racionalnije utrošimo sredstva. Ali, morate znati  da u  14 godina, 

koliko  cijene nisu povećane, da nam je inflacija  pojela  40 %  sredstava, da je za  14 godina 

povećana cijena  bitumen sa 1.400,00  na  4.500,00 kuna, da je u  međuvremenu otišlo gore 

benzina, nafta i  sve ono ostalo. I da Županijska uprava za  ceste ne može 1.300 kilometara 

cesta održavati  sa tim  sredstvima da bude  kvalitetno održavanje. Isto  tako  sredstva koja 

su   sada skinuta još  više umanjuju standard koji  je propisan kroz  zakone koji iznos 

sredstava bi  trebalo  biti za  održavanje  cesta.  Prema tome mi jednostavno  sa ovim 

sredstvima ne možemo  kvalitetno održavati i spriječiti propadanje cesta.  

 

ZAMJENICA PREDSJEDNIKA, zaključuje  raspravu i daje  na glasanje Prijedlog 

Zaključka o prihvaćanju Polugodišnjeg izvještaja o izvršenju   financijskog plana Županijske 

uprave za ceste  Istarske županije za  razdoblje 01.01. do 30.06. 2015. godine, te nakon 

glasanja utvrđuje  da je  Skupština sa  25 glasova  «ZA, bez  glasova  «PROTIV» i  1 

«SUZDRŽANIM»  glasom, donijela 

      Z A K L J U Č A K  

 

o prihvaćanju Polugodišnjeg izvještaja izvršenju financijskog plana Županijske 

uprave za ceste Istarske županije za  razdoblje 01.01. do 30.06. 2015. godine 

 

AD – 6  Prijedlog Odluke o prihvaćanju Regionalnog programa 

              uređenja i  upravljanja morskim plažama u Istarskoj županiji 

 

 Uvodne napomene za ovu  točku  dnevnog  reda je  dala NADA PRODAN 

MRAKOVIĆ, pročelnica  Upravnog odjela  za  turizam Istarske županije, koja je naglašava da 

je pred vijećnicima Prijedlog Odluke o prihvaćanju Regionalnog programa uređenja i  

upravljanja morskim plažama u Istarskoj županiji, kojeg predlaže da se usvoji zajedno  sa 

zadnjim dobivenim promjenama na stol 

Ministarstvo  turizma inicijator je izrade ovog programa za  područje  cijele Hrvatske, 

ujedno i sufinancira  njegovu izradu, a cilj mu je uspostavljanje  sustavnog  promišljenog i 

održivo pristupa u razvoju plaža s krajnjim ciljem tematiziranjem i  brandiranja plaža u svrhu  

jačanja konkurentnosti  destinacije kroz  podizanje kvalitete upravo  osnovnog  turističkog  

proizvoda, a to  je  sunca i  mora. 
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Forma, elementi i  metodologija,  zadana je  od  strane  Ministarstva turizma kod  

izrade. Istarska županija je provela postupak javne nabave za izradu programa, izabran je 

Institut za  turizam iz  Zagreba.  

I prije nego pozovem da vam do  kraja predstave program, ja  bih  samo još istaknula, 

da je usvajanje  Programa na Županijskoj  skupštini, ujedno i temelj jedinicama lokalne 

samouprave za  kandidiranje  na trenutno otvoreni  program Ministarstva  turizma, Fond za  

turizam, koji  je otvoren do  21.09.2015. godine,  a tiče se upravo plaža, to jest doživanja 

nepovratnih  sredstava za izradu projektne dokumentacije za  uređenje i sistematiziranje 

plaža, te kapitalna ulaganja također u  skladu  koje  mora biti sa Regionalnim planom 

uređenja i  upravljanja morskim plažama. 

Pozivam  gospodina Ivana  Kunsta, da  vam do  kraja  pojasni izrađivača sam  

Regionalni  program. 

 

IVAN KUNST, Institut za  turizam Zagreb, u  vrlo  kratkom vremenu, 7 do 8 minuta, 

koliko mu je dano na raspolaganja,  pokuša predstaviti program  i  njegove osnovne ideje. 

Plaže i   njihovo značenje za turizam Hrvatske i Istre. 

Kolegica NADA PRODAN MRAKOVIĆ, pročelnica  Upravnog odjela  za  turizam 

Istarske županije, već  je naglasila da su plaže temeljni resurs kojim Hrvatska  raspolaže i 

kojima se diči, posebice za  takozvani proizvod sunca  i  mora koje je, ja ću  reći, je 90 % 

hrvatske  turističke industrije. 

Što  to  znači ? 

To znači  ako  želimo  dugoročno  sačuvati  naše plaže u intaktnom stanju i  ako ih 

želimo  na neki  način podići  na višu  kvalitativnu  razinu kako  bi se zadovoljstvo  naših  

gostiju, kako u  Hrvatskoj, tako i u Istri, stalno povećavalo, onda moramo  definitivno  tim 

plažama upravljati  na sustavan, kvalitetan i dugoročan točan održiv  način.   

I  tu  tom kontekstu temeljem preporuka Strategije razvoja  turizma do  2020. godine 

Ministarstvo  turizma se odlučilo  za  izradu svoj vrsnog  akcijskog programa, koji je nazvan 

Nacionalni program upravljanja i uređenja  morskih plaža i koji je izradio Opatijski  fakultet za 

menedžment u turizmu.  

To je jedan predložak za koji smo se  mi, kao izrađivači dokumenta za  Istru,  morali 

definitivno i  strogo pridržavati. 

Što je cilj  projekta? 

Cilj projekta, ovdje jasno piše, je stvaranje organizacijskih  pretpostavki za  

profitabilno, učinkovito,  turistima  definitivno  prilagođeno, ali  dugoročno održivo upravljanje  

istarskih plaža, kao  jednog  strateškog  razvojnog sustava kojim Istra i  Hrvatska  raspolažu. 

Kako se ta realizacija  treba izvršiti ? 

Trebalo je  ili  treba definitivno sagledati ukupni  plažni  potencijal Istarske županije  i  

kako se  njime do danas upravljalo. Trebalo je  tematizirati svaku pojedinu  plažu i  temeljem 

tematizirana, uspostaviti minimalne standarde uređenja i opremanja  tih plaža. 

Projektni zadatak, gospođa pročelnica Upravnog odjela za  turizam IŽ Nada Prodam 

Mraković,  već je  malo prije  istaknula. Program je unificiran. Sve županije Hrvatske  koje 

raspolažu obalnim pojasom imale su takav operativni okvir,  5 elemenata: analiza  

postojećeg stanja, svot  analiza  plaža, vizija  razvoja, okviri za upravljanje i  akcijski plan. 

Naš  dokument se toga  maksimalno striktno pridrža. 

  S  druge strane,  malo prije sam spomenuo  Nacionalni program uređenja  morskih  

plaža, koji je izradio  Opatijski fakultet i koji je predložak za izradu regionalnih planova, on 

zapravo polazi od  jedne vrlo  specifične podjele morskih plaža, na prirodne i  uređene, pri 

čemu  su prirodne plaže se mogu  dijeliti  na udaljene i  ruralne 
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 Raspoložive teme.  

Uređene plaže se mogu  dijeliti na mjesne plaže, urbane plaže i plaže turističkog  

kompleksa, pri  čemu se nude teme. 

Mi  smo se  apsolutno pridržavali što smo više mogli  tema, vrste tipologije i pokušali 

svaku  pojedinu  plažu, kojih je bilo ukupno nominiranih  244, svrstati u  nekoj od  pojedinih  

kategorija.  

Kako smo to  radili ? 

To smo, prije svega, radili  na temelju prikupljanja  nečega što se  zove PL/14 ili PL 

14 obrazac, kojeg se jedinice  lokalne samouprave Istarske  županije bile  dužne popuniti. 

Riječ je o obrascu koji je  posebno  dizajniran za  projekt, koji ima nekakvih  16 točaka i u 

kojima se zapravo  sagledavaju  generalije    o  svakoj  pojedinoj  plaži.  

  Nakon što smo obrasce prikupili, metodološki obradili, stavili u  kompjuter, prešli  

smo  na obilazak  terena. Svaku od  nominiranih plaža  detaljno  smo pregledali, obišli, 

slikali, sagledali  da li su podaci koji su na PL 14 podaci po obrascima bili  dostavljeni. 

poklapaju sa onim što smo  na terenu pronašli. I  definitivno  zaključili  da li su pojedine   

plaže pogone ili  nisu  pogodne za  sistematizaciju. Većina je  plaža pogodna i preložili smo  

konkretne teme.  

Nakon što smo predložili konkretne teme, u  trećem  koraku, a  to  se desilo ili 

dešavalo  24.05 i 26.08.2015. godine, prošli  mjesec, izvršili  smo detaljno usuglašavanje 

naših prijedloga na 5 radionica  sa predstavnicima  svih jedinica  lokalne samouprave, u  5  

gradova: Umagu, Poreču, Rovinju, Puli i  Labinu. Na temelju  toga  zaključili  smo  da ćemo 

još  dokument popraviti  sa nekim prijedlozima prikupljenim u svim radionicama, što smo i 

učinili, i  to je dokument koji ste vi dobili  1.09.2015. godine na čitanje. Međutim, s obzirom da 

je bilo  promjena i  nakon  1.09. . kada smo zadnju promjenu dobili jučer od  strane Pule, 

gdje su tražili  da ubacimo još dvije plaže unutra. Dokument se od onda stalno dorađuje i  

jučer smo  na večer u  9,00  sati poslali, ja se nadam, konačni nacrt dokumenta, koji  ćete 

vrlo  brzo imati na raspolaganju. Promijene nisu  velike i  nisu značajne. 

Nadalje, vrlo  kratko kako sve skupa izgled.  

Nominirane plaže po jedinicama lokalne samouprave i  njihova  površina. 

Brojke  su neznatno izmijenjene na tri  dijela zbog  usuglašavanja od onda kada ste vi 

dobili dokument do  današnjeg dana. Ništa značajno. 

         Ključne  značajke, 1044 plaže, 1,7 milijuna m2 plažnog prostora. Najveći  broj  plaža su 

nominirale Rovinj i  Pula, zatim Medulin, a najveće površine plaža su u  Poreču, Rovinju i 

Umagu. 

Obrazac kako je svaka  plaža predstavljena. Generalije o plaži, gdje se nalazi, kako se  

zove. Sjećate se obrasca, uređena, mjesna, pa onda se može  tematizirati,  fali tema, duljina, 

površina, sediment, pomorsko  dobro da ili  ne, određena koncesija, dostupno  za  osobe  sa 

posebni potrebama ili invaliditetom i samo staze  za tematiziranje na temelju  čega smo 

pristupili  tematiziranju  svake  pojedine plaže.. 

Par rečenica o svot analizi. 

Neću ulaziti u detalje,  na lijevoj  strani su  jake  strane, o  njima  neću  puno govoriti, 

sve znate, upozoriti  ću  na dvije, tri crvene stvari, koje  mislim da su  jako važne. Velika 

slaba  strana je  nepostojanje  do sada strategije  upravljanja plažama, što  nam se može, 

nije  nam se osvetilo u  Istri, ali  se  na nekim drugim dijelovima  Hrvatske osvetilo, samim 

time,  kaže ona dobra poznata  rečenica, iz Alise :» U zemlji  čudesa ako  ne znaš  kamo  

ideš svaki put  je dobar». Mi mislimo  da svaki put nije dobar i  da zato  treba imati strategiju 

što  ćemo  sa plažama raditi. 
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Nedostatak kvalitativne diferencijacije pojedinih plaža također je nedostatak. Zašto ? 

Zato što ono što kažemo  što je dobro  za svakoga, nije dobro za  nikoga. Prema tome ako  

se na jednoj  plaži ili  svakoj  plaži u Istri susreću  ljudi različitih motiva  dolaska, različitih 

prohtjev , zahtjeva,  potreba, definitivno  ne možemo očekivati  da će  svi otići  sa plaže 

zadovoljni.   

I konačno, nedefiniran prostor  pomorskog  dobra, nije problem samo Istre, problem je 

Hrvatske. Znamo svi podatak da je svega Hrvatske oko  10 % pomorskog  dobra upisano u 

zemljišnim knjigama, odnosno  katastar, 90 % je, hajmo reći,   eldorado.  

Prijetnje i prilike. 

O prilikama također neću  puno govoriti. Reći ću  samo dvije  osnovne  prijetnje. 

Prva prijetnja, neusklađenost planiranja u izgradnji  smještajnih  kapacitet sa 

prihvatnim kapacitetom plaže. 

Što to znači ? 

 Vi  ste najbolji svjedoci u Istri, ne samo u  Istri, svake godine grade se  smještajni  

kapaciteti, najviše  njih u obiteljskom smještaju. Svi ti ljudi koji dolaze u te kapacitete koriste 

plažni prostor, bez obzira  da li ga imamo  danas dovoljno, ako  se taj  plažni prostor i  njegov 

uređenje   ne dovede u svezu  sa izgradnjom objekata za  smještaj, taj plažni prostor  vrlo 

brzo će postati  nedovoljan i  naći  ćemo se u problemu.   

Druga je  stvar, ako je plažni prostor  prenapučen, tada gost  nije zadovoljan kako se 

na plaži osjeća, taj  doživljaju  mu  je bitno umanjen i sasvim sigurno nosi kući  jedan 

relativno  nepovoljan osjećaj ili  bitno  manje povoljan osjećaj, nego što  bi ga imao  da je 

zadovoljan, između ostaloga, i sa doživljajem na plaži  uz sve one druge  doživljaje  sa 

ljetovanja  kada odlazi. 

Par rečenica  o viziji. 

Da bismo došli do vizije postavili  smo  3 pitanja : kakve bi plaže u  Istri  trebale  biti, 

koji su  ključni preduvjeti da bi se unapređenje  doživljaja na plažama poboljšalo i  čime će 

plaže Istre  privlačiti  potražnju. 

Odgovori koje smo ponudili. Neću ih  čitati, ostaviti  ću  samo  par sekundi da  vidite da 

li se s tim slažete.  

Vizija koju  smo ponudili za  Istarsku županiju.  .  

Na radionicama nije  bilo primjedbi. Nadam se da će vizija biti prihvatljiva  i vama.  

Tematizacija  plaža. 

Primjer. Nakon što je svaka plaža dobila  svoju  košuljicu, svoj obrazac za svaku  

plažu, primjer za  Grad Pulu, sve jedinice  lokalne samouprave imaju  isti  obrazac, što je već  

bilo u obrascu,  tema. Orijentacijska površina, samo orijentacijska, pitanje je  da li  je to  

najizdašnije. Minimalni  standardi  površina koje treba osigurati po okupaciju za  pojedinu  

vrstu plaže i fizički prihvatljiv kapacitet. 

Dokument  završava , kao što  je već uvodno  rečeno, akcijskim planom. Akcijski plan 

ima  3  dimenzije. 

Strateška dimenzija, ima  normativnu dimenziju i operativnu dimenziju. 

 Strateška dimenzija, ono što je ključno  naglasiti, dokument bi  trebalo usvojiti, jer ako 

se on ne usvoji,  nema apsolutno nikakav legimitet. Moram reći da ovaj  dokument nema 

zakonski  karakter. On isključivo ima legimitet tek nakon što se usvoji  od  strane Županije, 

odnosno od  strane jedinica  lokalne samouprave. I on služi  kao preporuka da bi se  neki  

drugi dokumenti normativnog  karaktera, prije svega,  prostorni planovi eventualno usuglasili  

sa preporukama ovog  dokumenta. 

 Ono što je također bitno, neću previše o tome ići, možemo se na to   vratiti  ako  ćete 

imati pitanja. 
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Normativni okvir  je isključivo promjena zakona, odnosno  zakonska    regulativa, koja 

ima posljedice ili  ako  bi  ovaj  dokument  trebao  na koji  način  dotaknuti. I ono što je, čime 

ću  završiti, operativna sfera, operativni  okvir. 

Fali drugi  bulet, praktički  da se  od svih plaža koje su predložene , da se za  veće 

gradove ili općine, odnosno one gradove ili općine koje imaju  velik broj  plaža, barem jedna, 

po mogućnosti  nekoliko plaža, predvidi za osobe  sa potrebnim potrebama, odnosno za 

osobe  sa invaliditetom, iako  to  nije  posebna tema. Drugim riječima,  ako se nešto 

tematizira kao  mjesna plaža, uređena mjesna plaža za obitelji s djecom, da barem neka  od  

tih  plaža  nema samo ono što danas preporuke Nacionalnog programa kaže, ne samo 

pristup moru osobama sa invaliditetom, nego  da ima cijeli niz  drugih  dopunskih  sadržaja 

kako  bi se invaliditetnim osobama  omogućio, ne samo  lakši pristup moru, nego i ugodniji  

boravak na plaži.  To je bulet 2 koji fali.  

To bi bila otprilike  moja prezentacija ukratko. Ako  ćete imati  bilo kakvih pitanja, tu 

sam na raspolaganju.  

Na kraju su  moje generalije.  

  

ZAMJENICA PREDJEDNIKA, zahvaljuje Ivanu Kunstu na prezentaciji. 

Otvara raspravu  za  klubove  vijećnika, za koju  se  javlja Tedi  Chiavalon, u ime 

Kluba vijećnika  IDS-HNS-ZELENI. 

 

TEDI CHIAVALON (IDS), se u ime Kluba  vijećnika  IDS-HNS-ZELENI, zahvaljuje 

izrađivačima na iscrpnom izlaganju, na iscrpnom materijalu koji smo dobili. Mislim da ovaj  

materijal je dio  svih  napora koje Istarska  županija  od svog  osnutka  čini da bi  uredila 

stanje u  svom prostoru. Sada su na red došle plaže. Vidimo svaki dan koliko uređene plaže 

ustvari  doprinose razvoju turizma na našem prostoru, koliko  doprinose  boljoj popunjenosti 

objekta, povratku  gostiju u  određene destinacije i mi iz  našeg Kluba  vijećnika  možemo  

samo pozdraviti ovakvu  jednu  inicijativu i  činjenicu da ćemo  s tim dokumentom  i  

nastavkom implementacije  istoga  dobiti još  sređenije  stanje u  prostoru. . 

 

ZAMJENICA  OREDSJEDNIKA, zaključuje   raspravu  za  klubove  vijećnika. Otvara 

pojedinačnu   raspravu,  za  koju se javio  vijećnik Davor  Komar. 

 

DAVOR  KOMAR (IDS),  kaže da je slijedio  predloženi  program koji je za  pohvaliti,  

ali da je  malo  više pažnje  posvetio onome što  njega osobno  interesira, a i  grupu  ljudi 

koje  poznajem s kojima  živim taj neki  život osobe  s invaliditetom. 

 Od  243 plaže koje su označene u  tom programu, njih  68, odnosno  38 %, je 

prikladno za osobe sa posebnim potrebama, tako piše tu. Isto tako 62 %, odnosno  185 

plaža nije prikladno  za osobe  s posebnim potrebama, a od  21 grada i  općina,  8  njih, 

odnosno  38 % tih  plaža apsolutno  nisu prikladne za  osobe  s invaliditetom, odnosno ovdje  

piše  za  osobe s  posebnim potrebama. 

 Ono što je jako bitno,  izdvojio  sam Pulu, koja  po ovome programu ima 25 plaža,  od 

toga 4 plaže koje su prikladne za osobe s invaliditetom, što je otprilike  16 %. Moram reći da 

je  naveden Mornar i Ambrela, a  mogu potvrditi i reći odgovorno, da te plaže jednostavno  

nisu  pristupačne, odnosno  nisu prilagodljive za  osobe  s invaliditetom. Spomenut  ću i  

Medulin, koji  od  30 plaža, samo  5 plaža je imenovano da su  prikladne za  osobe  s 

invaliditetom, a od  tih 5 plaža jedna plaža ima stepenice koje vode do mora i uz te stepenice  

je  stavljen  rukohvat i ta plaža je označava kao prihvatljiva za  osobe  s invaliditetom, što 

nije. Mislim da to nije  korektno. Primjerice u Ližnjanu plaža Salbunić, piše da je pristupačna, 
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a znamo da nije, ona ima pristup  s kolicima do  same plaže, ali  jednostavno sa plaže se  

unutra ne može ući. 

 Rovinj ima  31 plažu po ovom programu, od toga 6 plaža koje su prilagođene 

osobama sa invaliditetom sa posebnim potrebama, a od toga je stavljeno  bolničko  naselje, 

odnosno  njihova plaža, to je  plaža na koju se ljudi mogu kupati, ali  pod  posebnim uvjetima.  

Reći ću  svoj primjer, ali  ne mislim o  sebi, od svojih  27 godina posljednjeg  života,  

kupam se samo u Rovinjskoj  bolnici, odnosno  na plaži, kao i  većina osoba s invaliditetom u  

Istri s težim invaliditetom. U Istri podatak od  38 % plaža jednostavno  nije  realan, realan je  

možda što se tiče samog  pristupa, ljudi  mogu  doći  do plaža, ali  ne mogu koristiti  usluge  

same te plaže. 

U Nacionalnom programu  sam  pročitao i piše da samo  resor plaže, odnosno 

hotelske plaže, kao   poseban element trebaju imati  W-ce za osobe s posebnim potrebama, 

što je isto tako, ja  vjerujem da će se mnogi  složiti, nedopustivo jednostavno. Ako se već na 

nekoj plaži  ne mogu  okupati, ali  mogu  doći sa djecom ili  sa prijateljima, pa mogu barem 

popiti  piće, na kraju otići  na W-ce. Taj W-ce je tamo u  sklopu  hotelskih  plaža, odnosno 

resor  plaža. Mislim da je  nedovoljan. 

 Urbane plaže. 

 Trebala bi  po mome imati  zadovoljene minimalne tehničke uvjete,  na primjer, 

recimo, kao što je prostor za njegu dijete, trebalo  bi da bude prostor i za  njegu osoba s 

invaliditetom, a to  većinom je u  nekim modernim plažama, recimo, čak i  na odmorilištima i 

diljem Hrvatske. 

 Dođe čovjek na plažu  u kolicima, rampe koje  danas rade, recimo, plaže koje imaju 

plave zastave, naprave  rampu, zabetonira se rampa, i to je  to i plaža se tako označi  za 

osobe s invaliditetom. Ne bih  se nikako mogao složiti s tim s obzirom kada čovjek dođe 

tamo nema adekvatna  kolica, neka plastična kolica  s kojima bi  mogao ući  u  more. Nakon 

što izađe iz  mora, ako uspje ući u more, nema se gdje osunčati, jednostavno  nema klupe  

na koju  bi se mogao prebaciti, nema tuša  gdje bi se mogao istuširati. Jednostavno ima 

puno  tih nedostataka. 

U  Nacionalnom programu  se spominje da kao posljednji  element plaže, to je  

oprema za osobe  s invaliditetom, a ta oprema, mislim da bi  trebala  krenuti barem inicijativa 

od ove  Županijske  skupštine, posebno  bih molio i gospodina Župana, da se izradi, možda 

da se napravi  jedno  povjerenstvo , kakogod ga zvali, od strane Upravnog  odjela, recimo, 

za  turizam, Upravnog odjela za  održivi razvoj i Upravnog odjela za zdravlje  i socijalnu  

skrbi, da se napravi popis posebnih  elemenata koji su  potrebni da bi se osoba  sa 

invaliditetom mogla kupati u  moru. 

Moram reći da   plaža koja tako izgleda, nije nikakva  drugačija od ostalih, 

jednostavno  ne remeti  neki mir. Primjerene takve plaže, recimo, samo  u našoj susjednoj 

Primorsko-goranskoj županije je  na Preluci,  jedan sistem plaže, koji je jako  dobro uređen. 

Moj je prijedlog  da se u  provom jednom dijelu na području, recimo,  Umaga ili  

Novigrada, odredi  da takva plaža negdje tamo  zaživi što je moguće prije, druga    negdje u  

Rovinju,  naravno,  javna plaža, ne u  sklopu  bolnice, treća u Puli, četvrta negdje u  Rapcu. 

Na  Odboru  naveo sam neka  imena za mnoge  ljude koji su  kao  ja. U pravilu  

nikada ne putujem nigdje, nego  jednostavno odlazim u  Rovinj, ali tamo  su  posebni  uvjeti, 

tamo  treba uputnica, treba  liječnički pregled, treba puno  toga. 

Postotak od 4 plaža, koje bi zadovoljile privremeno uvjete, to je ustvari  1,6 % svih tih 

plaža u  Istri. Jednostavno prava je istina da se osobe  sa invaliditetom nemaju  gdje   

okupati  u  Isti, osim u  Rovinjskoj  bolnici. Ima tih nekih plaža na koje će se staviti  rampa itd. 

To su  rampe na koje idu alge, recimo. Imali  smo primjer na odjelu  gdje se jedna  rampa u  
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Puli sagradila i odmah  su  stavili «Pazite – sklisko»! Ne zna čovjek kako  da uđe, kako da  

izađe iz mora itd. Volio  bih da danas, sutra, netko od mojih kolega ovdje  vijećnica, vijećnika, 

jednostavno može ići  sa mnom negdje  se okupati i  da kažemo: imamo plažu  gdje  se 

mogu ja okupati. Govorim o  toj populaciji, kategoriji osoba  sa invaliditetom, koji ipak  imamo  

malo  teži  hendikep,  a vole se kupati, imaju iste potrebe kao i  drugi se kupati, ići na W-ce 

itd.   

  

 ZAMJENICA  PREDSJEDNIKA, zaključuje raspravu i  daje riječ  pročelnici Upravnog 

odjela za  turizam IŽ, a zatim  Ivanu  Kunstu, da odgovore  na postavljena pitanja. 

 

NADA PRODAN MRAKOVIĆ, pročelnica Upravnog odjela za  turizam IŽ, zahvaljuje 

na postavljenom pitanju i  na ukazanim prijedlozima i onome što  bi  trebalo  ugraditi  i ono  

na što bi trebalo  misliti dalje kod razvoja plaža, jer Upravni odjel za  turizam će se i  dalje 

baviti plažama sigurno Ovo je, ne početak, ali je jedan početak priče oko plaža. Mogu 

prihvatiti vaš prijedlog, ukazati  ću Ministarstvu  turizma. Vidjeli ste i  sami oni nisu možda  

najšire mislili u kontekstu  klasifikacije, ali  sigurno u raznim koordinacijama na nivou  

Istarske županije prema jedinicama lokalne samouprave isto  tako  ćemo ukazivati  na jednu  

takvu  potrebu, a ja mislim da mi  jesmo Istarska županija koja treba pokazati primjer upravo i 

u takvim ogledima, u svim pogledima ustvari. 

    

IVAN KUNST, samo  jedna  nadopuna. Gospođa Jelaća, ako ste gledali minimalne 

standarde opremanja plaža, ima jedno 15, 16 tema, jedno  10-tak ima kao minimalni 

standard pristup moru za  osobe s posebnim potrebama,  sada ste promijenili za osobe   sa 

invaliditetom, upravo  na vaš  prijedlog. 

 Uz sve te plaže, svaka ta plaža, sami ste rekli, to je  činjenica, pristup invaliditetima 

ne kvari ugođaj  nikom drugom na takvim plažama, štoviše. Prema tome mi predlažemo 

upravo prema vašoj specifikaciji, to znači prijedlog Odbora za prostorno  uređenje,  to smo 

ugradili u  dokumente, u Akcijskom programu, njegova operativna komponenta. Drugi  bulet, 

koji sam rekao da  fali, koja bi kvazi  oprema  bila,  koja  bi  na takvim plažama trebala biti. I  

tu  se držimo specifikacije  koju  ste vi  naveli, rampa ili dizalica  sa dubokim gažistem, 

električni  krevet na sajlu lanac, specijalno faktički  invalidska  kolica za ulazak u more, W-ce 

tuš prilagođeni unutarnji, svijetlo. Jedno  10  elemenata ste naveli. Sve to smo ugradili u 

dokument. I željeli  bismo stvarno  da to  ne ostane samo inicijativa. Vi  ste rekli  4 takve  

plaže. Mi smo predložili svaki veći  grad, jedinica  lokalne samouprave, koja ima više plaža. 

Neka ih  je  što više to  bolje, time se, ponavljam, plaža je diferencija specifika, lijepi  prazni 

prostor . Mi se volimo hvaliti  da nitko  nema tako lijepe plaže kao  mi. Možda netko ima, ali  

nema ih  puno. U svakom slučaju ako još imamo plaže dobro opremljene i za  osobe  s 

specijalnim potrebama, gdje će nam biti  kraj.   

 

ZAMJENICA PREDSJEDNIKA,  zahvaljuje  Ivanu Kunstu  na danim odgovorima. Moli  

pročelnicu  Nadu Prodan  Mraković da se obrati pažnja na uvrštavanje, ne plaža s 

minimalnim uvjetima, nego  plaže s optimalnim uvjetima, što podrazumijeva da osobe  sa 

invaliditetom 80 i  više  posto, mogu  nesmetano doći i obaviti sve  što mogu samostalno  na 

plaži. Plaže o   kojima govori  gospodin Davor Komar su  plaže koje bi  trebale imali 

optimalne uvjete.za osobe s invaliditetom.  

Daje na glasanje Prijedlog Odluke o prihvaćanju Regionalnog programa uređenja i  

upravljanja morskim plažama u Istarskoj županiji,  te nakon glasanja  utvrđuje da je  

Skupština jednoglasno donijela  
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 O D L U K U 

 

o prihvaćanju Regionalnog programa uređenja i  upravljanja morskim plažama u 

Istarskoj županiji uz  dopunu koju  smo dobili  danas na klupama 

  

AD – 7 Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Izvješća o radu i 

             Financijskih izvješća Politehnike Pula – Visoko tehničko – 

             poslovne škole s  pravom javnošću 

 

 Obrazloženje za ovu  točku  dnevnog  reda je do  mr,sc. Davor  Mišković, dekan 

Politehnika Pula- Visoko tehnička- poslovna škola s pravom javnošću. 

Mr.sc. DAVOR  MIŠKOVIĆ: 

U  jednoj vrlo  kratkoj  prezentaciji  dati Izvješće koje je po prvi put od  strane 

Politehnike, a postoji  već  15 godina, imamo priliku dati ovakvo Izvješće,  pa bih  zamolio  da 

osim  klasičnog Izvješća damo još  nekoliko vama vijećnicima podataka o samoj  Politehnici, 

jer nam se, između ostalog, čini da je možda i  premalo poznata.  

Vjerujem da će slijedeće Izvješće biti klasično kako treba biti. 

Politehnika je osnovna kao  četverogodišnja Visoka  škola 2000-te godine. Jedini 

osnivač je  Županija. I  tada je započet četverogodišnji program   sa diplomom  završnog  

diplomirani inženjer politehnike. Tada je upisivalo  60  do 80  studenata godišnje  Politehniku. 

2005. godine je u Hrvatskoj promjenom zakona nastupila Bologna. Politehnika se 

prilagodila  tako da je uredila si program  3 +2 prema zakonu te 2005. godine, da bi  2009. 

godine uvela   specijalistički studiji i danas imamo situaciju da Politehnika svojim studentima 

nudi trogodišnji  preddiplomski studiji i  dvogodišnji specijalistički studiji. 

 Ono što mi  mislimo  je da je to malo, radimo  stalno  na novim programima, da bismo 

novim zanimljivim programima privukli  nove studente, jer moramo reći da od onih  početnih  

godina kada se upisivao taj broj, koji je  ustvari ideal za  Politehniku, broj je u  kasnijim 

godina nešto opadao. 

Godišnje završava studiji  40-tak studenata. Promociju imamo uvijek u prosincu i  to je 

u prosjeku  40 studenata. 

 Nešto o  čemu  smo zaostajali, a napravljeno je u  proteklo  vrijeme,  međunarodna 

suradnja, tako da imamo niz potpisanih međunarodnih ugovora i  koji su i profunkcionirali, pa 

su  krenuli  naši  studenti van, odnosno dolazili izvana kod  nas, isto tako se izmjenjuju i 

nastavnici. Učlanili smo  se i u  Svjetski savez  Politehnika. A  nešto  što  nismo  uspjeli, a 

pokušavali, sada vjerujemo  da ćemo  uz  pomoć Županije uspjeti ući u  nekakav 

međunarodni projekt. To je jedan od naših ciljeva.  

I sada smo Izvješće o radu. 

Moramo  reći da smo imali i  nekakve ružne okolnosti. Jedan značajan utjecaj krize je  

bio  na Politehniku zbog toga, možda nisam spomenuo,  Politehnika obzirom da je osnovna 

od osnivača Istarske  županije, nije  od  Ministarstva,  i samim time ima jednaki tretman kao 

privatna školam i  studiji je takav da se plaća otprilike 1000,00  eura školarina u 

preddiplomskom i 2000,00  eura  specijalističkom studiju.            

2010. godine  došlo je  do značajnog  smanjenja broja  studenata, pa  time i prihoda. 

Rashodi  škole su rasli razvojem škole, a krivulja otprilike  prati broj studenata, to su  

naši prihodi koji su od  školarina. Zeleno su prikazani prihodi od gradova i općina, a crveno 

označeno  su prihodi  Županije. Ovdje smo očito ušli u  neki   raskorak, kojeg je Županija 

nadopunio, ali je uvijek to stvaralo neki minus koji se kumulirao nekoliko godina, tako da smo  
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2014. godine došli u godinu koja je stvarno bila po svemu  najgora i  to je uočeno i od  našeg 

osnivača, Župan je u kolovozu prošle godine zatražio da se Politehnika izjasni, da predloži 

konsolidaciju. Izvršen je  niz  aktivnosti interno  u  Politehnici i osnovno je i jedno Mješovito  

povjerenstvo sastavljeno od Sveučilišta, Županije i Politehnike, koje je  radilo od  listopada 

do veljače, sa konačnim Zaključkom, a razmatrale su se  mogućnosti  da Politehnika  bude  

sastavnica Sveučilišta ili  da se razvija  kao samostalna Visoka  škola, što je na kraju  bio 

Zaključak. Znači,  konačni Zaključak  kojeg je  osnivač prihvatio je bio  da Politehnika svoj 

daljnjim  rad nastavi   kao samostalna Visoka  škola, što smo i mi unutra smatrali da je   

najbolje rješenje. 

Nakon toga  nam je  Županija poslala  internu reviziju, pa  smo od  svih  tih  aktivnosti 

potpuno pročistili  naše poslovanje i došli do  određenog  plana djelovanja koji je dobrim 

dijelom  već proveden.  

A  što  se tiče poslovnih  aktivnosti da se uskladi, pa između ostalog , evo, i došli  smo 

i  do  izlistavanja  prema Županiji, usklađivanja  sa ponašanjem kao  proračunskog korisnika. 

Treba reći da su bili problemi,  još uvijek  su  nedostajala ta sredstva.  

Pored toga radimo  niz  aktivnosti  da bismo osigurali  veći  broj  studenata. Isto tako  

smo, opet, zahvaljujući  Županiji, Gradu Puli, uložili sredstva u nove prostore, regulirali  

nekakve stvari u   starom prostoru, tako da  sada smo u  Puli  na adresi  Riva 6 i  Riva  4. 

Jučer smo upravo otvorili  svečanu dvoranu, koju  smo  nazvali  po  imenu  našeg  prošlog 

dekana, koji je umro u prošloj  godini, Luciana Delbianca, tako da imamo  jedan značajan, 

kvalitetan novi  prostor, gdje  vjerujemo  da  možemo osigurati bolji  rad u  budućnosti.  

Naša  bilanca.  

Ukratko samo za  2014. i  2015. godinu.  

Na dijagramu vidjeli smo  da smo  došlo  do  nekih  5 milijuna  kuna i uvijek kaskali sa 

rebalansom, kojeg ste  vi  usvojili ovdje  1. lipnja. Sada  smo  negdje  na cifri oko  6 milijuna  

kuna i ukoliko  je  to, kao što je  projekcija  za iduće dvije godine, mi  mislimo  da se može 

potpuno normalizirati naše poslovanje i da bi  moglo iza  toga da se taj  dio  koji  Županija 

daje  školi, smanjivati  na račun vlastitih prihoda.  

Na kraju  zaključili  smo  da je ta godina, koliko  god je uslijedila nakon dosta velikih 

problema i  izrazito  jedne loše godine, da smo  proteklu školsku godinu  dosta dobro iskoristi 

i doveli stvar  u  nekakvu  normalu. 

U Izvješću  treba navesti organizacijsku  strukturu  s obzirom da se radi o  maloj 

ustanovi. Tu  sam naveo poimenično, na Politehnici  radi  14 zaposlenika u  potpunom 

radnom odnosu, troje u  djelomičnom i  četvero  na ugovor, a ima  još tridesetak vanjskih  

suradnika, koji  će i ubuduće to  biti, jer je ideja da  u  radu sudjeluju  ljudi iz  gospodarstva.    

Neke  mjere koje  su poduzete, većina ih je već i  završena i negdje  smo  sada pri 

kraju, s time da bi se  sada  trebalo posvetiti normalnim aktivnosti. Ono  što  namjeravamo 

još  do  kraja  mjeseca napraviti je osnivanje Gospodarskog  vijeća, koje  bi  trebalo osigurati 

da imamo  bolju vezu s gospodarstvom, što i  do  sada imamo.  

Niz  aktivnosti je  bilo u prošloj godini koje  nismo  planirali. Jedna od stvari  je  bila 

Dan otvorenih  vrata, pred upisi s kojima smo, čini nam se                                                                                                                                                                                                                                                       

napravili  dobar efekt, pa  već  ove  godine mislimo da ćemo se vratiti  na onaj stari  broj  

studenata koji je  potreban.  

Zaključak  je da  kao i  prošle godine da smo  na kvalitetan način riješili  ipak sve te 

nagomilane probleme. Smatramo  da je od  strane Županije, našeg  osnivača, ispravno  bilo 

uočeno gdje   su  problemi, da je  analiza napravljena  kvalitetno, da je  Zaključak takav koji  

je dobar i da  bi   Politehnika trebala  kvalitetno  živjeti u  budućnosti.    
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Evo, toliko. Drago  nam je da smo  došli u  mogućnost da se predstavimo vama 

Podijelili  smo  nekakav  materijal iz  kojeg otprilike  vidite tko je  Politehnika, a jedan  od 

načina kako se može pomoći  Politehnici je  da se pošalje  bilo koji student da upiše 

Politehniku  je dobra stvar za  nas. 

  

ZAMJENICA PREDSJEDNIKA, zahvaljuje mr.sc. Davoru  Miškoviću  na uzvodnom 

obrazloženju. 

Otvara raspravu za  klubove  vijećnika, za  koju se javlja  vijećnik  Tedi  Chiavalon, u 

ime Kluba  vijećnika  IDS-HNS- ZELENI. 

 

TEDI CHIAVALON (IDS): 

Prvo  bih se volio zahvaliti dekanu  Politehnike na iscrpnom izlaganju. Misli da je  to  

rezultat onoga  što  smo  tražili  za  ovim vijećničkim klupama,  tražili  smo  jedno  Izvješće o 

radu  Politehnike. Zahvaljujem na  ovome materijalu, jer  mislim da je  materijal pokazao ono 

što  Politehnika danas jeste sa svim svojim problemima, sa svim  svojim manama i  

teškoćama u  radu, ali sa svim onim trudom i zalaganjem, koji se  svakodnevno tamo 

dešava, sa očito  jasnim ciljem i  vizijom trenutačno što  Politehnika želi u svojoj  bliskoj  

budućnosti. Mislim da brojevi  koji su ovdje su  ohrabrujući. Drago mi je da vas  je  

Županijska  uprava prepoznala  dio   vaših  problema, apela i  pomogla u tome  kao  osnivač. 

Isto tako  mi je izuzetno  drago da sada znamo u  kojem smjeru će Politehnika  ići. Dugo 

vremena se  razgovaralo o mogućnosti  da pređe pod  zajedničku  kapu sa Sveučilištem. 

Činjenica  je da smo i  na sjednici  nadležnog  Odbora imali prilike čuti  da je učinjena analiza 

i sa strane Županije, Sveučilišta i Politehnike i  praktički sve  troje sudionika je došlo  do istog 

zaključka  da  Politehnika  nastavi  kako je i započela prije  15 godina. Mislim  da sada 

imamo puno  manje nepoznanica, imamo   jedno  poslovanje  koje se stabiliziralo. Nada je 

da će se još  više  studenata zainteresirati  za  studije. Drago mi  je  da imate u programu i  

otvaranje  novih  studija, širenje mogućnosti  pristupa  novih  studenata takvim studijima, što 

sigurno daje i  nekakvu  garanciju  da  Politehnika, kao  jedan stup obrazovanja u  Istarskoj 

županiji,  će zaista pridonositi  onome cilju za koji  je bila i osnovana tamo  2000.te godine. 

Zahvaljujem  i  nadam se da će ovo Izvješće postati praksa i da ćemo  svake  godine, 

kao i za druge  institucije u vlasništvu Županije, imati Izvještaj o  radu u ovakvom obliku.  

 

ZAMJENICA PREDSJEDNIKA, zaključuje raspravu za  klubove  vijećnika i otvara 

pojedinačnu  raspravu. 

Pošto se  nitko  nije javio zaa  riječ, zaključuje raspravu  i daje  na glasanje Prijedlog 

Zaključka o prihvaćanju Izvješća o radu i Financijskih izvješća Politehnike Pula – Visoko 

tehničko –   poslovne škole s  pravom javnošću, te nakon glasanja   utvrđuje  da je  

Skupština jednoglasno donijela  

 

Z A K L J U Č A K 

 o prihvaćanju Izvješća o radu i   financijskih izvješća Politehnike Pula – Visoko 

tehničko –  poslovne škole s  pravom javnošću 

  

AD – 8 Prijedlog Odluke o sklapanju Ugovora o osnivanju prava 

             služnosti radi izgradnje i održavanja srednjetlačnog plinovoda 

             i električne komunikacijske mreže u zajedničkom rovu uz 

             plinovod za naknadne potrebe uvlačenja svjetlosnog kabela u 

             naselju Borik, Bolničko naselje i Val Savie u Rovinju 
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 Uvodno obrazloženje  za  ovu  točku dnevnog  reda je  dao  Marin Grgeta, pročelnik  

Upravnog odjela  za decentralizaciju, lokalnu i  područnu (regionalnu) samoupravu, prostorno 

uređenje i  gradnju  IŽ, koji  predlaže   da izlaganje  bude kraće od  točke dnevnog  reda, jer 

je  sve jasno. 

 Daje se pravo služnosti  kao  vlasnici zemljišta u okolici  bolnice  Rovinj Plinovodu  

kao  firmi u većinskom javnom vlasništvu. Pravo služnost se predlaže dati bez  naknade što 

je regulirano i  posebnim zakonom.   

 

Pošto  se nitko  nije  javio  za  raspravu, ZAMJENICA  PREDSJEDNIKA, zaključuje  

raspravu i daje  na glasanje Prijedlog Odluke o sklapanju Ugovora o osnivanju prava 

služnosti radi izgradnje i održavanja srednjetlačnog plinovoda i električne komunikacijske 

mreže u zajedničkom rovu uz plinovod za naknadne potrebe uvlačenja svjetlosnog kabela u 

naselju Borik, Bolničko naselje i Val Savie u Rovinju, te nakon glasanja utvrđuje da je  

Skupština  jednoglasno donijela  

     O D L U K U 

 

o sklapanju Ugovora o osnivanju prava služnosti radi izgradnje i održavanja 

srednjetlačnog plinovoda  i električne komunikacijske mreže u zajedničkom rovu uz  

plinovod za naknadne potrebe uvlačenja svjetlosnog kabela u  naselju Borik, 

Bolničko naselje i Val Savie u Rovinju 

 

   U  nastavku  ZAMJENICA PTEDSJEDNIKA, predlažem, ako su  vijećnici  suglasni,  

da se točke  9., 10., 11., 12. i  13. glasa  bez  posebnih  obrazloženja, obzirom da se radi 

o tehničkim  točkama, koje  su  već poznate. Ako se  želi posebno obrazloženje dati će ga 

nadležna pročelnica.. 

 Skupština je suglasna s prijedlogom ZAMJENICE  PREDSJEDNIKA.  

 

AD – 9 Prijedlog Odluke o kriterijima, mjerilima i načinu 

             financiranja materijalnih   i financijskih rashoda centara za 

             socijalnu skrb i visini troškova ogrijeva    korisnicima 

             zajamčene minimalne naknade koji se griju na drva u 2015. 

             godini 

 

 Skupština je bez   rasprave jednoglasno donijela 

 

     O D L U K U 

 

o kriterijima, mjerilima i načinu financiranja materijalnih   i financijskih rashoda 

centara za   socijalnu skrb i visini troškova ogrijeva    korisnicima  zajamčene 

minimalne naknade koji se griju na drva u 2015. godini 

 

AD – 10  Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Odluku Školskog 

                odbora  Talijanske srednje škole Dante Alighieri, Pula – 

                Scuola media superiore   italiana Dante Alighieri, Pola 

 

 Skupština je bez   rasprave jednoglasno donijela 
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     O D L U K U 

 

 o davanju suglasnosti na Odluku Školskog odbora  Talijanske srednje škole 

Dante Alighieri, Pula – Scuola media superiore   italiana Dante Alighieri, Pola 

 

AD – 11 Prijedlog  Odluke o davanju suglasnosti na Odluku Školskog 

               odbora  Tehničke škole Pula 

 

 Skupština je bez   rasprave jednoglasno donijela 

 

     O D L U K U 

 o davanju suglasnosti na Odluku Školskog odbora  Tehničke škole Pula 

 

AD – 12 Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Prijedlog Statuta 

               Osnovne  škole „Vazmoslav Gržalja“ Buzet 

 

Skupština je bez   rasprave jednoglasno donijela 

 

     O D L U K U 

 

o davanju suglasnosti na Prijedlog StatutaOsnovne  škole „Vazmoslav Gržalja“ Buzet 

 

 

 AD – 13 Prijedlog Izmjena Pravilnika o stipendiranju studenata 

                slabijeg   imovinskog stanja u Istarskoj županiji 

 

Skupština je bez   rasprave jednoglasno donijela 

 

    IZMJENE PRAVILNIKA 

 

o stipendiranju studenata slabijeg  imovinskog stanja u Istarskoj županiji 

 

 AD – 14  Prijedlog Rješenja o imenovanju sudaca porotnika 

                Županijskog suda u    Puli. 

 Uvodno obrazloženje  je dala  DANICA MILETIĆ,  predsjednica  Odbora za  izbor i 
imenovanje IŽ, izvješćuje  da se  za  suce  porotnike  Županijskog  suda u  Puli predlaže da 
se  imenuju slijedeći suci porotnici : 
 
 Za suce porotnike Županijskog suda u Puli predlažu  se: 
 

1. STJEPAN JAKLIN iz Pule, Ulica Brist 17 
2. JOSIP ROJNIĆ iz Pule, Tršćanska 17 
3. RATKA RADOBULJAC iz Pule, Grožnjanska 22 
4. VELJKO ZENZEROVIĆ iz Pule, Koparska 33 
5. MLADEN DUŠMAN iz Labina, Ermenegildo Stemberger 1/A 
6. VLADIMIR ŠVERKO iz Labina, Prilaz Kikova 8 
7. ELIDE BASKIERA iz Labina, Nike Katunara 1 
8. LILIANA VALE iz Labina, Presika 118A 
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9. ROMANO SMOLJAN iz Labina, Prilaz Griža 11 
10. JOSIP KLIBA iz Filipane, Filipana 23 
11. MARIO CVITIĆ iz Marčane, Marčana 16 
12. SERGIO DELTON iz Vodnjana, B. Biasoletto 27 
13. DUŠAN DEBELJUH iz Galižane, Fažanska ulica 11 
14. STANKO DRUŽETA iz Pazina, Jakova Volčića 6 
15. DUŠAN FRANCETIĆ iz Pazina, M. B. Rašana 10 
16. VJEKOSLAV MILOTIĆ iz Pazina, Stari Pazin 23 
17. MARIJA MOGOROVIĆ iz Pazina, Štefanije Ravnić 10 
18. DORIANO RADANOVIĆ iz Pazina, Dršćevka 9 
19. JOSIP ŠIŠOVIĆ iz Pazina, Josipa Voltića 18 
20. MIRJANA VIVODA iz Buzeta, Naselje Franečići 24 
21. HELGA PINCAN iz Buzeta, Naselje Franečići 39 
22. VLADIMIR ANTOLOVIĆ iz Tinjana, Bašići 28 
23. ESTER ČERNJEKA iz Karojbe, Škropeti 25r 
24. RASEMA BOŽAC iz Vinkurana, Debeli vrv 63 

 
 ZAMJENICA PREDSJEDNIKA, otvara  raspravu za  klubove vijećnika. Pošto se nitko 
nije javio za riječ zatvara raspravu  za  klubove  vijećnika i otvara pojedinačnu  raspravu, za  
koju se javio  vijećnik Josip Anton Rupnik. 
 
 
 JOSIP ANTON RUPNIK (ZELENI): 

Ako danas izglasamo  da  damo povjerenje  za imenovanje  sudaca porotnika, imamo  
pravo i obvezu  da tražimo  Izvještaj nadležnih  tijela  o njihovom radu. Kako je svima  
poznato, kompletna javnost u ovoj zemlji, sve institucije i građani,  negativnu  sliku imaju o 
pravosuđu i svi koji govore  traže da  mora doći do hitne promjene u pravosuđu, jer se 
pravosuđe smatra najvećim krivcem  stanja u zemlji, iza  njih  slijede famozni  bankari, sada 
se tu  počelo  čistiti i jasno, dolazi treća pozicija, to su  telekomunikacijske mreže.   

Zato, kada mi  danas  izglasamo imenovanje  sudaca  porotnika, preuzimamo obvezu   
da tražimo  da se nešto  kod  njih  mora promijeniti. 

 Da li  tko zna što  rade suci porotnici, da li  netko zna kada se oni  pozivaju ? Nitko 
ništa  ne zna. To znači da  neki  sudac ima pravo  da odlučuje u  ime nas, a nas se proziva  
da mi utječemo  da se takvo ponašanje bitno promijeni. 

 Prema tome pravosuđe nije iznad naše Skupštine, iznad naše         Skupštine je  
samo  Sabor.  Ustavom nije  nigdje vidljivo da  Ustav njima daje  takvo pravo. Ni  jedan 
međunarodni sporazum, niti konvencija,  to njima  ne daje prao. Onda tko njima  daje pravo 
pojedincima da  oni  mešetare sa ljudima i da oni donašaju  neke odluke bez  pokrića u  
javnim dokumentima. Zato  tražim i predlažem ponovo, ako prihvaćamo te ljude koje  nitko  
ne pozna,  od  kuda  su, što su, niti imamo ikakve  karakteristike  da znamo  što su i  gdje su 
radili, da podnesu izvještaj o  radu  prethodnih  tijela. 
    
 ZAMJENICA PREDSJEDNIKA: 

Gospodine Rupnik, ovo nije pri puta  da mi govorimo i  predlažemo  suce porotnike. 
Nije  prvi put  da vi  postavljate to  pitanje i  nije prvi put  da vam se odgovara na vaše 
pitanje. 

 Suce porotnike  predlažu  jedinice  lokalne samouprave na temelju  nekih vrijednosti 
za  koje se smatra da ti  ljudi koji će biti suci porotnici, a koji  nisu  plaćeni za taj  posao, će 
obavljati u  nadležnim sudovima. Od  nas se traži  da mi  te suce porotnike potvrdimo i onda 
oni obavljaju svoj  posao, svoje aktivnosti unutar suda  od kojega mi  ne možemo  tražiti  
nikakvu vrstu  izvještaja. Prema tome  mi smo dobili popis sudaca porotnika, sada ću tu  
točku  dnevnog  reda dati  na glasanje, ali  nemamo pravo  tražiti od  suda nikakva izvješća. 

 
JOSIP ANTON RUPNIK (ZELENI): 
Ustav ni  jedna međunarodna institucija  njim ne daje to pravo. 
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ZAMJENICA PREDSJEDNIKA,  kaže gospodinu  Rupniku  da ovo nije  mjesto na 

kojem razgovara o tim stvarima. 

 Daje  na glasanje Prijedlog Rješenja o imenovanju sudaca porotnika  Županijskog 

suda u    Puli, te nakon glasanja utvrđuje da je  Skupština s 22 glasa «ZA», 1 glasom 

«PROTIV» i  1 «SUZDRŽANIM»  glasom, donijela 

RJEŠENJE 
o imenovanju sudaca porotnika Županijskog suda u Puli 

 
I. 

Za suce porotnike Županijskog suda u Puli imenuju se: 
 

 1, STJEPAN JAKLIN iz Pule, Ulica Brist 17 
2. JOSIP ROJNIĆ iz Pule, Tršćanska 17 
3. RATKA RADOBULJAC iz Pule, Grožnjanska 22 
4. VELJKO ZENZEROVIĆ iz Pule, Koparska 33 
5. MLADEN DUŠMAN iz Labina, Ermenegildo Stemberger 1/A 
6. VLADIMIR ŠVERKO iz Labina, Prilaz Kikova 8 
7. ELIDE BASKIERA iz Labina, Nike Katunara 1 
8. LILIANA VALE iz Labina, Presika 118A 
9. ROMANO SMOLJAN iz Labina, Prilaz Griža 11 
10. JOSIP KLIBA iz Filipane, Filipana 23 
11. MARIO CVITIĆ iz Marčane, Marčana 16 
12. SERGIO DELTON iz Vodnjana, B. Biasoletto 27 
13. DUŠAN DEBELJUH iz Galižane, Fažanska ulica 11 
14. STANKO DRUŽETA iz Pazina, Jakova Volčića 6 
15. DUŠAN FRANCETIĆ iz Pazina, M. B. Rašana 10 
16. VJEKOSLAV MILOTIĆ iz Pazina, Stari Pazin 23 
17. MARIJA MOGOROVIĆ iz Pazina, Štefanije Ravnić 10 
18. DORIANO RADANOVIĆ iz Pazina, Dršćevka 9 
19. JOSIP ŠIŠOVIĆ iz Pazina, Josipa Voltića 18 
20. MIRJANA VIVODA iz Buzeta, Naselje Franečići 24 
21. HELGA PINCAN iz Buzeta, Naselje Franečići 39 
22. VLADIMIR ANTOLOVIĆ iz Tinjana, Bašići 28 
23. ESTER ČERNJEKA iz Karojbe, Škropeti 25r 
24. RASEMA BOŽAC iz Vinkurana, Debeli vrv 63 

 
II. 

Ovo Rješenje stupa na snagu danom objave u „Službenim novinama Istarske županije“. 
  
 Ovime je  iscrpljen dnevni  red 24. sjednice  Skupštine Istarske  županije. 
  

ZAMJENICA PREDSJEDNIKA, poziva vijećnike 25.rujna.2015. godine u  12,00  sati  
na svečanu sjednicu Skupštine Istarske županije  povodom  Dana Istarske županije, u  
Pazinu u  Velikoj dvorani  Spomen doma.  
 Sjednica je zaključena u . 13,25 sati. 
 
 
 
ZAPISNIK  VODIO:                                                          PREDSJEDNIK SIŽ : 
 
IVAN KLARIĆ                                                                   VALTER DRANDIĆ  
 


